
PROTOKO Ł NR LVII/2022 
z sesji Rady Miasta Ostrowca Ś więtokrzyskiego 
z dnia 25 stycznia 2022 r. 

Z uwagi na pandemię obrady odbyły się w trybie stacjonarno-zdalnym w Urzędzie 
Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, ul. Jana Głogowskiego 3/5, rozpoczęły się  
o godz. 13.05. 
 
W sesji udział wzięli: 
 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b do 
protokołu) 

2. Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

3. Wiceprezydent Miasta – Piotr Dasios 

4. Wiceprezydent Miasta – Dominik Smoliński 

5. Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 

6. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 
 

Nieobecni radni: Giemza Marek, Kutryba Kamil, Pietruszka Aron. 
 

Ad I/Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – 

stwierdzenie quorum: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dzień dobry Państwu, otwieram LVIII (57) 

nadzwyczajną sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Na wstępie dokonam 

sprawdzenia listy obecności, by wiedzieć, czy posiadamy wymagane kworum, aby 

podjąć prawomocne uchwały. Będę czytać listę obecności, a Państwo będą 

potwierdzać swoją obecność. Choinka Stanisław. Radny St. Choinka – Stanisław 

Choinka, obecny. Dzień dobry wszystkim.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dzień dobry. Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, obecna. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek, nieobecny. Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, obecny. Dzień dobry Państwu! 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, obecna.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  
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Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, obecna.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, obecny. Dzień dobry Państwu! 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszki nie ma. Pikus Joanna – też nie 

widzę. Renduda-Dudek Irena, obecna. Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, obecny, witam Państwa bardzo serdecznie. Dzień 

dobry.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Obecny. Dzień dobry.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, obecny. Dzień dobry.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marta Woźnicka-Kuzdak. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, obecna.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Karol Wójcik.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, obecny. Dzień dobry. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – A więc stwierdzam, że obrady nasze są 

prawomocne i będziemy je już realizować. Witam serdecznie Radnych Rady Miasta, 

witam Prezydenta Miasta – Pana Jarosława Górczyńskiego. Witam Panów 

Wiceprezydentów: Piotra Dasiosa i Dominika Smolińskiego. Witam Sekretarz Miasta – 

Panią Annę Niedbałę oraz wszystkich Państwa przybyłych na obrady dzisiejszej sesji, 

jak również internautów, którzy śledzą nasze obrady online.  

Jak zwykle na początku dwie klauzule przypominające. Pierwsza dotyczy ochrony 

danych osobowych, a więc wiemy, my jako radni, że jesteśmy osobami publicznymi i 

nie jest wymagana od nas zgoda na to, by jeśli podajemy swoje dane osobowe, to 

musielibyśmy wyrażać zgodę. Nie, ale pamiętajmy o tym, że obrady sesji są 

nagrywane i jeśli wymieniamy te dane osobowe, to one są dostępne. Natomiast, jeśli 

Państwo będą wymieniać nazwiska osób trzecich i innych w swoich wypowiedziach, 

proszę pamiętać o tym, że trzeba mieć od nich upoważnienie, by można było tego 

dokonać w trakcie obrad.  

I drugie przypomnienie dotyczące tego, że zgodnie z ustawą z dnia 4 kwietnia 2019 

roku, jak też dyrektywą Parlamentu Europejskiego odnośnie dostępności cyfrowej 

stron internetowych i innych aplikacji mobilnych, wszystkie materiały publikowane na 

stronach internetowych są przystosowane dla osób niepełnosprawnych, stąd też 

zgodnie z wymienionymi przeze mnie aktami prawnymi, nagrania obrad sesji Rady 

Miasta będą uzupełniane o napisy dla osób niesłyszących. To tyle w kwestii 

przypomnienia.  
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Ad II/Przedstawienie porządku obrad: 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do realizacji porządku 

obrad. Porządek Państwo otrzymaliście wraz z materiałami, czy są uwagi do porządku 

obrad? Nie widzę, a zatem porządek realizujemy.  

 

Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 
 

I. Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 
quorum.  

II. Przedstawienie porządku obrad. 

III. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) nadania nazwy terenowi w Ostrowcu Świętokrzyskim, 
2) wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie części nieruchomości gruntowej,  
3) opłaty targowej, 
4) regulaminu targowisk gminnych w Ostrowcu Świętokrzyskim, 
5) zamiaru likwidacji Międzyszkolnego Ośrodka Gimnastyki Korekcyjno -

Kompensacyjnej  
w Ostrowcu Świętokrzyskim, 

6) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
i specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, 
jak również trybu ich pobierania, 

7) zaliczenia do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu, 
8) zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski”, 
9) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu,  
10) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2022 r., 
11) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022 – 2029. 

IV. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
 
 

Ad III/Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Jesteśmy już w punkcie trzecim, 

mianowicie będziemy podejmować uchwały w sprawie. Jako pierwszy projekt uchwały 

dotyczący nadania nazwy terenowi w Ostrowcu Świętokrzyskim. Ta nazwa to 

„Dziedziniec Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy”. Projekt uchwały był opiniowany 

przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję Samorządową. Poproszę teraz 

Przewodniczących Komisji o podanie nam opinii Komisji. Proszę Przewodniczącego 

Komisji Strategii. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik –  Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję i proszę Wiceprzewodniczącego 

Komisji Samorządowej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca, 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 

pytania, uwagi do projektu tej uchwały? Proszę o zabranie głosu Radnego Mateusza 

Czeremchę. 

Radny M. Czeremcha – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panowie 

Prezydenci! Szanowni Państwo! Drodzy Internauci! W sytuacji, kiedy już na dzień 

przed głosowaniem nad projektem uchwały całe miasto jest przez Pana Prezydenta 

poinformowane, że o godzinie 14.00 w dniu dzisiejszym na dziedzińcu przy 

Ostrowieckim Browarze Kultury odbędzie się konferencja prasowa w sprawie nadania 

dziedzińcowi nazwy WOŚP, to należy zadać sobie pytanie, czy projekt tej uchwały w 

ogóle powinien podlegać głosowaniu, skoro Pan Prezydent niejako już wyręczył Radę 

Miasta z obowiązku. Szanowni Państwo, w takiej sytuacji głosowanie staje się czystą 

fikcją i no należy przeciwko takim powtarzającym się już działaniom Pana Prezydenta, 

uprzedzającym decyzję Rady Miasta, należy zaprotestować. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

Radnych? Proszę o zabranie głosu Radnego Dariusza Kaszubę?  

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 

Szanowni Państwo! Drodzy Internauci! No, z zaskoczeniem przyjąłem informację, jaką 

usłyszeliśmy przed chwilą. Zaś chciałbym tutaj dopytać o następującą rzecz, otóż z 

informacji medialnych, które obiegły nasze miasto już kilka, kilka dni wcześniej, 

dowiedzieliśmy się, iż w naszym mieście ma powstać rondo imienia WOŚP. Na 

początku byłem nawet zaskoczony, mile zaskoczony tą inicjatywą, prezentowane były 

zdjęcia osób będących w komitecie. Ogłoszono informację o zbieraniu podpisów, aby 

ta inicjatywa obywatelska mogła się znaleźć w porządku obrad sesji Rady Miasta. 

Później, ni stąd, ni zowąd otrzymujemy materiały, w których jest informacja o 

dziedzińcu imienia WOŚP. Bardzo bym prosił o wyjaśnienie, jak to się stało, że z ronda 

stał się dziedziniec, chociaż tak, jak mówiłem na początku, byłem mile zaskoczony, 

ponieważ jak pamiętamy w naszym mieście istnieje pewna tradycja, której mam 

nadzieję, Zespół ds. nazewnictwa przestrzegał, jeżeli chodzi o nazewnictwo. 

Wiadomo, swoich patronów mają ulice, swoich patronów mają skwery, np. „Skwer 

honorowych dawców krwi”. Jak również swoich patronów moją ronda  

i w Ostrowcu przyjęła się taka tradycja, że mamy ronda dotyczące upamiętnienia 

podmiotów zbiorowych, więc czy jest to rondo Solidarności, czy Republiki 

Ostrowieckiej, czy Powstania Styczniowego, czy Narodowych Sił Zbrojnych, również 

WOŚP jako działanie zespołu ludzi w całym kraju wpisuje się w istotę promowania 

patrona zbiorowego. Tutaj mamy absolutne novum i prosiłbym o informację, jak do 

tego doszło, że z ronda przeniesiono inicjatywę na dziedziniec. Dziedziniec, który jest 

chyba czymś zupełnie nowym, jeżeli chodzi o sposób upamiętniania. Dziedziniec 

browaru Saskich, bo tak naprawdę nie mamy jeszcze dziedzińca pod jakimkolwiek 

patronatem, czy imieniem nazwanym. To jest chyba pierwsza tego typu inicjatywa, jak 

dobrze kojarzę, przez te kilkanaście lat samorządu. Zaś tutaj przykro mi jest z tego 
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faktu, że głosować będziemy nad dziedzińcem browaru Saskich, bo jest to budynek 

istniejący w naszym mieście od 1906 roku. Budynek, w którym, który generował 

dochód, który dawał zatrudnienie, który był istotnym punktem na mapie naszego 

miasta przez dziesiątki lat, na pewno dłużej niż istnieje WOŚP. I ten budynek należący 

do rodziny Saskich, na początku już utracił swoją nazwę, którą do tej pory się 

posługiwano, mówiono zawsze o browarze Saskich. Zaś tutaj mamy Ostrowiecki 

Browar Kultury i teraz jeszcze jego część dziedziniec, podwórzec wewnętrzny, nie 

będzie upamiętniony właśnie rodziną Saskich, tylko innym patronem, który chyba 

wszystkich zaskoczył. Ja tylko dodam szybciutko, że z historycznego punktu widzenia 

rodzina Saskich była bardzo zasłużoną dla naszego miastach, bo już Jan Saski działał 

w Organizacji Narodowej przed Powstaniem Styczniowym. Zygmunt Saski był 

uczestnikiem Powstania Styczniowego, zmarł w 1935 roku, jego brat Gustaw został 

zasieczony przez Kozaków w bitwie pod Seceminem, brali udział inni Sascy także w 

Powstaniu Styczniowym, zaś Stanisław Saski – postać tragiczna, ostatni właściciel 

browaru, jak pamiętamy, zrobił wiele dobrego dla naszego miasta, był radnym Rady 

Miasta, był członkiem Rady Szkolnej, dał lokal na siedzibę Polskiego Towarzystwa 

Krajoznawczego i został powieszony na Rynku w zbiorowej egzekucji przez Niemców 

w 1942 roku. Szkoda, że w ten sposób zamazuje się tożsamość historyczną naszego 

miasta. Szkoda, że nie pamięta się o tym w momencie, kiedy wydaje się decyzje na 

zburzenie bramy „Starego Zakładu”, na zburzenie bramy Zakładów Ostrowieckich, 

teraz wchodzi nowa nazwa miejsca, które jednak związane jest z rodem Saskich od 

lat. Bardzo proszę tylko o informację, dlaczego doszło do tej zmiany: ronda na 

dziedziniec. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę Radnego Andrzeja Pałkę 

o zabranie głosu. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Koleżanki i Koledzy 

Radni! Szanowni Goście i Internauci! Ja powiem, że mam odmienne zdanie od moich 

przedmówców, a powiem dlaczego. Bardzo dobrze, że jest to zbiorowe – podkreślił to 

kolega Dariusz, bo Wielka Orkiestra, akurat to jest taki ciekawy ruch, tam praktycznie 

bardzo wiele udział bierze młodych, kiedy już jakoś podsumowanie jest i nie tylko, ma 

miejsce, gdzie się zbierać. Jeżeli by to było na rondzie, można by o tym dyskutować, 

co zrobić z ruchem i tak dalej, w tym miejscu. Uważam, że to jest trafione i nie gryzie 

się to z niczym, żeby to było miejsce, będzie to upamiętnienie, będzie to przestrzeń, 

która jest - jak to się mówi - nawet i ku temu przystosowana. Uważam, że to bardzo 

trafne, nawet ta zmiana. Na rondo przyjdzie czas, chyba kiedyś mówiliśmy o tym, 

nadajemy imiona ulicom. A i rondo, tam kolega zapomniał jeszcze, że jest rondo 

Batalionów Chłopskich, dla ciekawości jest to Kolonia Robotnicza, a więc w tym 

rejonie, a więc chciałem tylko na to zwrócić uwagę. Będzie czas, myślę, i takie zacne 

postacie, jeżeli pojawią się, nie ma sprawy, a przecież jest ich wiele, nie będę tu 

wymieniał, żeby to nie mówić, że coś z historii znam, albo coś mam niewłaściwego. 

Uważam, że to się nic nie gryzie, bo to zostaje na tym samym miejscu, ale przestrzeń 

za to mamy dużą, a ruch jak wiemy, jest coraz większy, nawet tych zasług od tych 

trzech dekad, w latach licząc, no to myślę, że są to pokaźne kwoty, które mogą, jak to 

się mówi, pokazać, że nie tylko w Ostrowcu, nie tylko w naszym kraju, ale i w świecie 
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ten ruch się przyjął i myślę, że to wzbogaca tak, jak widzimy, naszą medycynę, gdzie 

tylko jest możliwe. Dziękuję bardzo. Trafne – uważam, jeszcze raz – podejście Pana 

Prezydenta, że to taka lokalizacja jest tutaj. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Artura Głąba.  

Radny A. Głąb – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 

Szanowni Państwo! Drodzy Internauci! Ja z kolei zgadzam się z tymi, którzy uważają, 

że należy upamiętniać osoby zasłużone dla miasta, które miały wpływ na rozwój 

Ostrowca, wpisały się w jego historię. Jest wiele takich osób, jak Tadeusz 

Rekwirowicz, Janusz Popławski, czy wspomniana wcześniej przez Radnego Dariusza 

Kaszubę, osoba, czy rodzina Saskich. Dziedziniec Browaru Kultury, jeśli już miałby 

nosić jakieś imię, to właśnie tej rodziny, która oprócz tego, że browar stworzyła, 

prowadziła, to również znana była z wszechstronnej działalności prowadzonej na rzecz 

Ostrowca i ku dobru jego mieszkańców. Niestety, również w naszym mieście 

zapanowała moda, moda na nadawanie pewnych nazw. Mamy wysyp nazw 

związanych z WOŚP w różnych miastach. Ja proponuję, by najpierw rozejrzeć się po 

własnym podwórku, zanim zaczniemy sięgać po nazwy, które w znikomym stopniu są 

związane z Ostrowcem Świętokrzyskim. Drodzy mieszkańcy! Nasze miasto ma ponad 

400-letnią historię. Warto o niej mówić. Warto pamiętać. Bo te nazwy ulic zostaną z 

nami na długie lata. Powtarzane przez mieszkańców będą żyły w świadomości ludzi i 

będą tworzyć tożsamość kulturową. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie głosu 

Jerzego Wronę. 

Radny J. Wrona – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie 

Prezydenci! Szanowni Państwo! Swoją wypowiedź chciałbym, swoją wypowiedzią 

chciałbym również tutaj wzmocnić wypowiedź, między innymi, mojego poprzednika, 

przedmówcy Pana Radnego Dariusza Kaszubę, tylko troszkę jakby inaczej to też ująć, 

bo ja obserwuję takie zjawisko tutaj, u nas, w Ostrowcu przeciwne do wielu miast w 

Polsce, gdzie zaciera się to, zaciera się tożsamość miasta. I tutaj w tym momencie 

mieliśmy browar Saskich, Browar Kultury, teraz dziedziniec będzie też nazywany 

zupełnie inaczej. I teraz młode pokolenie w tej chwili to w ogóle nie będzie miało 

żadnej wiedzy, że tak zasłużona dla Ostrowca rodzina tutaj, w tym mieście żyła, 

wniosła ogromny wkład w jego po prostu rozwój. Również rodzina nie tylko dla 

naszego miasta zasłużona, ale również w szerszym kontekście, również dla całej 

Polski zasłużona. Oczywiście nie umniejszając Wielkiej Świątecznej Orkiestrze 

niczego, myślę, że w Ostrowcu można zastanowić się, w jaki sposób upamiętnić 

również i tę inicjatywę społeczną, chociaż sama, samo wykorzystywanie tej inicjatywy 

przez kierownictwo mi nie odpowiada, bo oni to upolityczniają i to w złym bardzo 

kierunku, nie służącym generalnie Polsce. Natomiast sama inicjatywa, to, że młodzież 

jest zaangażowana, że młodzież tutaj się angażuje, to to oczywiście warte jest 

odnotowania, ale można znaleźć to miejsce. Natomiast błagam: nie zacierajmy tego, 

co jest tożsamością miasta. W wielu, wielu miastach wręcz odwrotnie: nawet jakiś 

drobny ślad, to się jeszcze go rozbudowuje, tworzy się legendy i wokół tego się skupia 

po prostu. Ta świadomość mieszkańców jest, to potem są goście, można opowiadać o 
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tej tożsamości. Natomiast Ostrowiec nie należy do miast najstarszych i ze szczególną 

właśnie tutaj troską powinniśmy dbać o to świadectwo tej historycznej, tutaj już, 

istnienia już czterowiekowego naszego miasta z prawami miejskimi. I wszystkie 

pamiątki z tego okresu powinniśmy w największym stopniu zachowywać, nie 

likwidować, a tutaj to już, nie chcę powtarzać, ale może jeszcze rozszerzyć, po prostu 

to, że nie mamy za dużo pamiątek, a i tak te wszystkie pamiątki po prostu są tutaj, w 

jakiś sposób likwidowane. Ta propozycja jest nietrafiona, źle wybrana, po prostu 

szkodzi w ogóle wizerunkowi Ostrowca. Należy inną propozycję przygotować, 

naprawdę w sposób przemyślany, a nie taki po prostu lekkomyślny. Dziękuję za 

uwagę.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Radnego Karola Wójcika 

o zabranie głosu.  

Radny K. Wójcik – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Szanowni Państwo 

Radni! Szanowni Goście i Internauci! Ja tutaj chciałem się odnieść do słów Radnego 

Mateusza Czeremchy, który mówił o fikcyjności i o konferencji, która jest ogłoszona. 

To chciałbym tutaj wyjaśnić, że to nie Prezydent organizuje tą konferencję, więc te 

ewentualnie przytyki nie do Prezydenta Górczyńskiego, tylko ewentualnie do Komitetu, 

który jest organizatorem, ewentualnie bezpośrednio do mnie, bo to ja wysłałem sms-y 

do mediów z zaproszeniem na tą konferencję. To tak, żebyśmy mieli ścisłość i 

wiedzieli, kto organizuje tą konferencję. Natomiast, jeśli chodzi o kwestie związane z 

informacją, dlaczego akurat taka zmiana z ronda na dziedziniec wewnątrz Browaru 

Kultury - to myślę, że jestem trochę zdziwiony, że to znowu jest przywoływane, 

dlatego, że to było przedmiotem omawiania, było omawiane na komisjach i tutaj 

zarówno Pani Naczelnik Targowska, jak i Pani Sekretarz Anna Niedbała wyjaśniały tą 

kwestię - to tak, jeśli mógłbym się do tego odnieść. Oczywiście szanuję każdy głos, 

który tutaj pada, natomiast ja całym sercem będę głosował za tą uchwałą. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę Radny Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni 

Panowie Prezydenci! Szanowni Państwo! No przyznam, że wypowiedź Radnego 

Jerzego Wrony mnie przekonuje, jest taka wyważona, naprawdę i obiektywna - wydaje 

mi się, bo ja się do momentu tej wypowiedzi zastanawiałem, czy radni, głównie z Klubu 

Prawa i Sprawiedliwości, plus Radny Czeremcha, są tak naprawdę przeciwni samej 

lokalizacji, czy samej w ogóle inicjatywie nadania tego typu nazwy? No, jeżeli to jest 

oczywiście nie stanowisko klubu, tylko zdanie Szanownego Kolegi Jurka Wrony, no to 

oczywiście, nie można stanowić o całości, ale ona jak gdyby mi rozwiała pewne 

wątpliwości, bo ja miałem bardziej właśnie zadać takie pytanie, czy jesteście Panowie 

raczej przeciwni w ogóle nadawaniu tego typu nazw, bo z niektórych wypowiedzi 

można było to kontycypować. Natomiast wydaje się, że nie. I wypowiedź Jerzego – ja 

Ci dziękuję, Jurku, za tą wypowiedź, bo ona jest bardzo taka wyważona. Ja też się 

zastanawiam, czy rzeczywiście, tej lokalizacji jeszcze nie dałoby się zmienić, bo to 

miejsce historycznie jest związane z rodziną Saskich i rzeczywiście można by  

o to dziedzictwo kulturowe zadbać. Zastanawiam się, czy to się gryzie, czy nie gryzie, 

trudno mi tak szybko też podjąć, jak gdyby decyzję w swojej głowie, bo trzeba się nad 

tym poważnie zastanowić, ale myślę, że ta wypowiedź jest taka bardzo rozsądna i 
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może się wspólnie jeszcze zastanówmy, czy - bo ja, żeby była jasność - za inicjatywą, 

Wielka Orkiestra to jest ewenement na skalę świata. Tego typu inicjatyw właściwie to 

ciężko się doszukiwać gdziekolwiek na świecie i nie podlega najmniejszemu, 

najmniejszej wątpliwości, że powinniśmy jako społeczność Ostrowca też podziękować 

za ten piękny dar ruchu społecznego i  tego, co się dzieje od bardzo, bardzo dawna. 

Od malutkiego dziecka pamiętam te inicjatywy, więc jak najbardziej sercem jestem 

„za”. Natomiast do lokalizacji rzeczywiście można by się jeszcze zastanowić. Tak mi 

się wydaje. Dziękuję. Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy 

jeszcze ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Proszę Radny Dariusz 

Kaszuba. Przypominam, że to już jest druga wypowiedź przy punkcie tego projektu 

uchwały, a więc już dalszych możliwości zabierania głosu nie będzie.  

Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Policzyłem dokładnie, 

tak, rzeczywiście druga wypowiedź. Szanowni Państwo! Cieszę się, że pojawiają się 

głosy, które mówią o tym, że w naszym mieście powinno szanować się tożsamość 

historyczną. Nie odkopiemy już ruin zamku w okolicach Ostrowca, nie możemy liczyć 

na drugie Krzemionki, chociaż jedne w zupełności wystarczają, są sławne na całym 

świecie. Zaś zatarcie tego, że browar Saskich traci swoją nazwę, swoją tożsamość 

poprzez właśnie takie inicjatywy, no jest chyba przez wszystkich zrozumiałe, iż 

rzeczywiście tak, jak powiedział Kolega Radny Marzec, należałoby się zastanowić, czy 

rzeczywiście jest to trafiona lokalizacja. Póki co, nadal nie uzyskaliśmy odpowiedzi na 

moje pytanie, kiedy zapytałem o to, jakie były powody przeniesienia, decyzji o nadaniu 

nazwy z ronda na dziedziniec browaru, browaru Saskich, Ostrowieckiego Browaru 

Kultury. To, że były informacje, jakie przekazywano na Komisji, tutaj jak Pan Radny 

Karol Wójcik zauważył, to wcale nie znaczy, że były one dostępne dla ogółu 

mieszkańców. Bo przecież komisje nie są transmitowane. Dlatego też, jeżeli jest to 

możliwe i nie jest to tajemnicą, bardzo bym prosił o udzielenie odpowiedzi na pytanie. 

Zaś tutaj Kolega Radny Pałka przypomniał mi o kolejnym rondzie, no ja oczywiście, nie 

miałem w intencji wymieniania wszystkich rond w Ostrowcu Świętokrzyskim, nie mniej 

jednak za uzupełnienie dziękuję. Zaś dodam tylko a'propos tej wypowiedzi, że chyba 

nikt przy zdrowych zmysłach nie organizowałby finału WOŚP-u na rondzie. Wiadomo, 

że jest to niemożliwe do zorganizowania, chociażby ze względu na bezpieczeństwo 

uczestników, jak również ruch drogowy. Przypomnę tylko, że kilka finałów WOŚP-u 

było organizowanych na ostrowieckim Rynku i też można było to zorganizować, 

włącznie z pokazem fajerwerków. Ale póki co dziękuję bardzo. Proszę  jeszcze tylko o 

odpowiedź na swoje pytanie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo, ale moją intencją było nie 

to, żeby Pana Radnego pominąć i żeby Pan nie uzyskał odpowiedzi na swoje pytanie. 

Jednakże chciałam wysłuchać wszystkich Państwa Radnych i ewentualnie dopiero 

udzielić głosu Panu Prezydentowi, a więc zawsze trzeba mieć troszeczkę cierpliwości. 

Proszę, Panie Prezydencie. Albo może, no nie wiem, Pan Prezydent, czy też może 

przedstawiciel, pomysłodawca tej nazwy? Może Pana Prezydenta poproszę.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie Panowie Radni! 

Szanowni Goście! Drodzy Internauci! Ta dyskusja, która się przetoczyła pokazuje, jak 

wiele kontrowersji w naszym kraju wywołuje nazewnictwo. Nazewnictwo i pieniądze – 
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to są dwie rzeczy, które budzą najwięcej wątpliwości, pytań, zawiści, zazdrości. Drodzy 

Państwo! Ja nie chciałbym być złym prorokiem. Ale jeszcze przyjdzie w tym kraju taki 

czas, że znowu będziemy zmieniać wszystkie ulice, czy większość nazw ulic, które są 

nadawane w tym czasie. Ja Państwu przypomnę, że na początku lat 90-tych przez 

Polskę przetoczyła się taka fala zmian nazw ulic. Nie dalej jak kilka lat temu też  

i w Ostrowcu zmienialiśmy pewne ulice. I to jest właśnie nieszczęście w tym kraju, że 

co trochę jest zmiana. Nikt nie myśli o przyszłości. Nikt nie myśli, żeby wyciągać lekcje 

z tej historii, tylko ciągle się kłócimy o to, co było, co było ważne, co było mniej ważne i 

co było kiedyś. To jest, niestety, przykre. Chcę podziękować młodym ludziom za ich 

inicjatywę, za 30 lat grania na rzecz wsparcia szpitali w Polsce. Drodzy Państwo! To 

też się trzeba uderzyć w piersi. Jakby nie było potrzeby wsparcia tych szpitali, to nie 

byłoby tej inicjatywy. Trzeba sobie teraz odpowiedzieć, to czemu wspierają te szpitale? 

Bo nie jest w nich dobrze. Bo nie są dosprzętowione. Więc, tu macie Państwo 

odpowiedź, nie chcę wchodzić w szczegóły. Co do „miłości”, w cudzysłowie, w moją 

stronę, to ja wiem, że najlepiej dla niektórych jakbym był martwym prezydentem, jak 

Prezydent Gdańska. Wtedy byście mieli co niektórzy spokój ze mną i nie byłoby mi 

przypisywane już kompletnie w mieście Ostrowcu nic. No nie wiem, czy tak się zdarzy, 

czy się nie zdarzy, ale dzisiaj już informuję, że jak czasem obserwuję tą politykę, to 

naprawdę krew się musi polać. Bo to się nie uspokoi w tym kraju. Jeżeli chodzi o 

meritum, jeżeli chodzi o kwestie propozycji co do miejsca, to nigdy nie ma dobrego 

kompromisu. Ja dziwię się tym niektórym wypowiedziom. Panowie! Byliście Radnymi, 

był czas, żeby takie inicjatywy wysnuwać. Przez 30 lat nie słyszałem, żeby  w 

Ostrowcu Świętokrzyskim ktoś wyszedł z inicjatywą nazwania czegokolwiek imienia 

rodziny Saskich. Nie było takiej dyskusji. Dzisiaj sobie przypomnieliście? Drodzy 

Państwo! Chcę podziękować grupie, która opiniuje te nazwy nowych ulic, nowych 

Zespołowi do spraw nazewnictwa. Bo to jest kompromis, kompromis wypracowany na 

tym zespole, przy wsparciu tutaj Państwa, młodych ludzi: Pani Klaudia Cybulska, Pan 

Dominik Gębusia, Pan Dariusz Czupryński. Wiele, wiele innych osób podpisało się pod 

tą inicjatywą, wiele osób – mówię o tych, którzy są tutaj obecni. Dziękuję za głos 

Radnemu, tutaj też w kontekście tego zwołania dzisiejszej konferencji – Karol Wójcik, 

tak. Emocje, więc pozwolicie Państwo, że trochę też zejdę. To jest kompromis, który 

polega na tym, że Zespół wyszedł sam z inicjatywą, żeby uczcić to, że przy cmentarzu 

przy ulicy Denkowskiej, pod bramą pochowani byli ci dostojni zacni mieszkańcy 

Ostrowca i że ta nazwa właśnie bardziej by dedykowana była pomordowanym, czy 

Rodzinie Saskich. Mamy tam za chwilę jeszcze taką odnogę w górę, od tego ronda w 

strony ulicy Polnej, którą mam nadzieję, jeszcze dane mi będzie wybudować i to też 

będzie kolejna ulica, którą moglibyśmy nazwać. A ten dziedziniec jest takim właśnie 

kompromisem. Natomiast dzisiaj słuchając Państwa, to ja naprawdę 10 razy się 

zastanowię, zanim cokolwiek nazwiemy w tym mieście czymkolwiek. Ja będę 

proponował następnym razem: ulica numer jeden dwa, trzy, cztery, pięć - żeby nie 

wzbudzać żadnych kontrowersji. Więc z taką propozycją za chwilę wyjdę, żeby już nie 

było dyskusji, co nazywać, kiedy nazywać, jak nazywać. Jeszcze raz podziękowania 

dla inicjatorów i dla zespołu za kompromis. Bo to jest kompromis. I myślę, że  

w takich kategoriach należy to rozpatrywać. Natomiast jeszcze raz chciałbym 
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podkreślić, nie jestem już zainteresowany złą sławą Ostrowca Świętokrzyskiego w 

Polsce, że jesteśmy przeciw Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy. Tyle  

z mojej strony dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Przechodzimy  

w takim razie do głosowania.  

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca, ja się jeszcze zgłaszam, jeśli mogę.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Panie Czeremcha, proszę, Panie 

Radny. 

Radny M. Czeremcha – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Nie spodziewałem się, że ta 

uchwała wywoła aż takie emocje, szczególnie u Pana Prezydenta. Ja, kiedy  

w poprzedniej kadencji samorządu byłem pracownikiem Starostwa Powiatowego, i 

powiat ostrowiecki, wtedy, kiedy starostą był Pan Zbigniew Duda, czyli człowiek, 

członek PiS-u, również wspierał powiat, Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy. Miałem 

wtedy wielokrotne kontakty z Panem, obecnym Radnym, Dariuszem Czupryńskim, 

gdzie wnioski, które wpływały do Starostwa Powiatowego ja osobiście przedstawiałem 

Zarządowi Powiatu i takie wsparcie Wielka Orkiestra otrzymywała. Tutaj Pan Dariusz 

Czupryński na pewno temu nie zaprzeczy. Stąd też trudno przypisywać komukolwiek 

na tej sali jakiś negatywny stosunek do tej inicjatywy, całej działalności Wielkiej 

Orkiestry Świątecznej Pomocy. Natomiast jestem głęboko zasmucony słowami, jakich 

używa Pan Prezydent. Szkoda, że Pan Prezydent nie powiedział, kto mu życzy tej 

śmierci, bo chętnie bym to chciał usłyszeć. Bo takie rzucanie...  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Panie Radny, ta dyskusja już jest zbędna, 

bo nie dotyczy tego porządku obrad! No, Szanowni Państwo! 

Radny M. Czeremcha – Pan Prezydent wywoływał ten, ten temat, ja jestem tym 

zszokowany. To stwierdzenie Pana Prezydenta się ociera o paranoję. I tyle w tym 

temacie. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę się liczyć ze słowami, Panie 

Radny, bo te Pana wypowiedzi to też są niesamowicie kontrowersyjne. I będę 

zmuszona ewentualnie nie dawać Panu głosu. Proszę więc się opanować  

i merytorycznie dyskutować. A teraz przechodzimy do głosowania projektu uchwały…  

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca… 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Nie, już Pan wyczerpał swoje możliwości 

głosowe...  

Radny M. Czeremcha – Jeżeli Pani będzie mi odbierała...  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Tyle, proszę Pana tyle i tylko tyle. 

Głosujemy projekt uchwały.... Proszę mi nie przeszkadzać! Proszę mi nie 

przeszkadzać! Głosujemy projekt uchwały w sprawie nadania nazwy terenowi  

w Ostrowcu Świętokrzyskim. Jest to nazwa dziedziniec Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy. Przystępujemy do głosowania. Ktoś się jeszcze zgłaszał? Teraz już 

głosujemy, proszę Państwa. Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 
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Radna R. Duda – Renata Duda, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za, chociaż przyznaję, że chciałem się 

wstrzymać, ale skoro widzę, że jednak ta propozycja jest tym kompromisem, no to 

trzeba ją podjąć i w związku z tym mimo wszystko doceniając orkiestrę, będę głosował 

„za”.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. I powtórzę, dlaczego - mamy nazwę  

i miejsce, gdzie się będzie gromadziła orkiestra, gdzie będą młodzi, prawda, pracować. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. Przy czym jedno zdanie: chciałbym, 

żeby w przyszłości takie kwestie wymagały od nas większego namysłu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Woźnicka-Kuzdak, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, wstrzymuję się dla WOŚP. Natomiast propozycja jest 

nietrafiona, całkowicie nietrafiona, potwierdzam.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, 14 głosami „za”, przy 1 

„przeciw” i 5 „wstrzymujących”, podjęliśmy uchwałę w sprawie nadania nazwy „Wielka 

Orkiestra Świątecznej Pomocy”.  
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Radni RM 14 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 5 głosach wstrzymujących podjęli 
uchwałę w sprawie nadania nazwy terenowi w Ostrowcu Świętokrzyskim (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVII/1/2022 – załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o zabranie głosu Dariusza 

Czupryńskiego. 

D. Czupryński – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo Radni i 

zaproszeni Goście! Ja chciałbym tylko podziękować radnym, którzy byli za przyjęciem 

tej uchwały. Rzeczywiście jest to kompromis. Rzeczywiście, rozmawialiśmy z Komisją 

do spraw nazewnictwa na temat, że rondo, po złożeniu naszego wniosku, może 

rzeczywiście nie jest idealnym miejscem, być może warto, żeby to rondo nosiło nazwę, 

komuś było poświęcone, kto rzeczywiście tak, jak Państwo Radni wspominali – komuś, 

kto jest związany z Ostrowcem, z miejscem, które tam jest obok, czyli miejsce zagłady 

mieszkańców Ostrowca. Chciałbym podziękować w imieniu ponad 400 mieszkańców 

Ostrowca, które poparło naszą inicjatywę składając podpisy, w imieniu sztabu Wielkiej 

Orkiestry Świątecznej Pomocy, Komitetowi 9-osobowemu, który podjął tą inicjatywę, 

jak również wszystkim naszym wolontariuszom i sympatykom. Proszę Państwa, to trzy 

pokolenia już ludzi. Dzisiaj, zanim przyjechałem na sesję, w sztabie jest pełno 

młodzieży, a przede wszystkim seniorów. To nie tylko młodzież jest związana z 

Orkiestrą. To trzy pokolenia mieszkańców naszego miasta, więc w imieniu tych 

wszystkich osób dziękuję Państwu bardzo serdecznie za przyjęcie tej uchwały. 

 

2) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Przechodzimy do 

kolejnego punktu porządku naszych dzisiejszych obrad. Mianowicie projekt uchwały 

dotyczący wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie części nieruchomości 

gruntowej o powierzchni  42 m2 na terenie Osiedla Słoneczne. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego 

Komisji o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają uwagi 

zapytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na bezprzetargowe 

wynajęcie części nieruchomości gruntowej o powierzchni 42 m2, położonej na terenie 

Osiedla Słoneczne. Przystępujemy do głosowania. Choinka Stanisław. Choinka 

Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Głąb Artur - powtarzam: jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny A. Głąb – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.   

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik. Jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.   

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
bezprzetargowe wynajęcie części nieruchomości gruntowej (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVII/2/2022 – załącznik nr 5 do protokołu. 
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3) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy opłaty 

targowej i tutaj będzie autopoprawka. Poproszę Dyrektora Targowiska Mariusza 

Kosiarza o podanie nam, czego ta autopoprawka dotyczy. 

Dyrektor Targowisk Miejskich M. Kosiarz – Dzień dobry. Pani Przewodnicząca! Panie 

Prezydencie!  Wysoka Rado! Do projektu uchwały w sprawie opłaty targowej 

chciałbym zgłosić autopoprawkę dotyczącą § 4. Autopoprawka polega na tym, aby w  

§ 4 uchwały skreślić ustęp drugi, ponieważ zwolnienie z opłaty targowej wynikające z 

tego przepisu wynika wprost z artykułu 16 punkt 2 ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych. Zgodnie z zasadami legislacji nie można w uchwałach zawierających 

przepisy prawa miejscowego powielać zapisów wynikających z ustaw. W związku z 

tym należy skreślić oznaczenie ustępu pierwszego, czyli  §  4 będzie miał następujące 

brzmienie: "Zwalnia się z opłaty targowej sprzedaż prowadzoną na terenie miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego podczas imprez, festynów i kiermaszów organizowanych 

lub współorganizowanych przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski". To zwolnienie nie 

wynika z żadnego innego przepisu, lecz jest zwolnieniem wprowadzonym przez Radę 

Miasta. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Samorządową oraz Komisję Budżetu. Proszę 

Przewodniczących Komisji o zabranie głosu. Proszę Wiceprzewodniczącego Komisji 

Samorządowej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca, 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Przewodniczącego Komisji 

Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 

również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania, uwagi 

do projektu tej uchwały? Proszę o zabranie głosu Radnego Marcina Marca.  

Radny M. Marzec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie 

Prezydenci! Ja powiem w ten sposób, że podczas jednej z Komisji byłem zdziwiony, 

znaczy nie tyle wypowiedzią samą Dyrektora, bo ona była bardzo merytoryczna, tylko 

po prostu faktem, że ustawodawca nie przewidział żadnej formy rekompensaty z tytułu 

tego, że wprowadza zapisy de facto niekorzystne dla tego typu placówek, jak nasze 

Targowisko Miejskie, to znaczy zwalnia się z opłat rolników. Ja oczywiście to 

rozumiem i no, nie polemizuję z tą decyzją, w jakimś tam sensie, bo uważam, że 

rzeczywiście każdy w dzisiejszych czasach ma dosyć ciężko i ułatwienia handlu, 

skrócenie łańcucha dostaw, pozwolenie ludziom kupna bezpośrednich, często też 

lepszej jakości ekologicznych produktów bezpośrednio od producenta, to jest jak 

najbardziej dobry kierunek. Niemniej jednak, dlaczego kosztem kogoś – i tu mamy 

teraz przykład, że za chwilę będziemy głosować nad - no wydaje się, że znowu, jak 

zawsze przy podwyżkach, dosyć niepopularną i budzącą emocje uchwałę, która jest 

poniekąd wymuszona działaniami legislacyjnymi rządu polskiego i oczywiście, no nic z 

tym nie można zrobić. Niemniej jednak dziwi mnie to, ja nie wiem, czy tutaj jest jakaś 

inicjatywa - zwracam się tu do Pana Dyrektora Kosiarza - jakiegoś związku targowisk, 
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czy nie wiem, Związku Miast Polskich? Może trzeba zalobbować o tym, żeby jakaś 

forma kompensacji tutaj była, bo tracimy dość spore wpływy z opłaty targowej, jeżeli 

dobrze to zrozumiałem i musimy sobie je jakoś - mówiąc kolokwialnie - odbić.  I na nas 

znowu się ceduje - jako na nas - w sensie na samorząd, decyzje, które w jakimś 

sensie są niepopularne, a chciało się też tutaj dobrze zrobić rolnikom. No ja to tak 

postrzegam, chyba, że czegoś tu nie rozumiem, to proszę mnie wyprowadzić z błędu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. Czy może poproszę Pana Dyrektora  

o zabranie głosu? Ale jeszcze sekundkę, bo widzę, że się zgłasza Radny Mariusz 

Łata, więc może najpierw zbierzemy te wszystkie pytania, jeśliby były, a potem dopiero 

Pan Dyrektor. Proszę Radny Mariusz Łata.  

Radny M. Łata – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Bardzo dziękuję tutaj za głos Pana 

Radnego Marcina Marca. Ale jeżeli ja dobrze zrozumiałem, na tej samej Komisji, to w 

tej opłacie targowej nie głosujemy tego zapisu o rolnikach, tylko będziemy w 

najbliższej przyszłości o tym decydować, co nie zmienia, co nie zmienia faktu, że to 

powinna być dyskusja nad tym, jak zabierane są, jak pozbawiane są miasta 

dochodów, a myślę, że mniej ważne w tym momencie jest to, czy lokalizacja 

dziedzińca Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, czy ronda Wielkiej Orkiestry 

Świątecznej Pomocy, czy ronda Saskich, czy czegokolwiek innego, ważne jest to, jak 

centralne sterowanie naszym państwem zabiera dochody samorządom. Ale proszę 

mnie, Panie Dyrektorze, wyprowadzić z błędu, dzisiaj nie głosujemy tego zapisu, 

chyba że coś źle zrozumiałem.  

Dyrektor Targowisk Miejskich – M. Kosiarz – Nie, dzisiaj nie głosujemy w tej uchwale 

tego zapisu. Ja jeszcze chciałbym odnieść się do słów Pana Radnego Marcina Marca. 

Nie bardzo czuję się upoważniony do tego typu inicjatyw, o których Pan wspomniał, 

dlatego, że Targowiska Miejskie są realizatorem woli Rady Miasta wynikającej z 

uchwały. My po prostu jesteśmy powołani do poboru opłaty targowej, natomiast 

decydentem w tej kwestii jest Szanowna Rada, więc jakby nie widzę tutaj miejsca na 

polemikę ze strony mojej. Oczywiście zawsze służę wszelkimi radami i pracą, 

natomiast nie czuję się upoważniony w tym względzie.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos?  

Radny M. Łata – Przepraszam, ja nie słyszę, czy tylko ja, czy ktoś inny też ma... 

Radny M. Marzec – Nie, nie absolutnie przez ostatnie kilka, kilkadziesiąt sekund ja 

również nic nie słyszałem.  

Radny Wł. Stec – To chyba wszyscy nie słyszeli.  

Radny K. Stelmasik – Bardzo się rwie coś i przerywa.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – To w takim razie, proszę Panie 

Prezydencie.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński –  Tak króciutko, to kolejny raz, kiedy tak, jak tutaj 

Radny Mariusz Łata zauważył, decyzja zapadła na innym poziomie, a dotyczy poziomu 

lokalnego. Nie ma możliwości rekompensaty. Podnoszony był ten temat na Zarządzie 

Związku Miast Polskich. Niestety, nie ma bardzo woli współpracy z samorządami. Te 
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decyzje są podejmowane jednostronnie, one skutkują określonymi kosztami dla 

lokalnych samorządów...  

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca, brak dźwięku!  

Prezydent Miasta – J. Górczyński –  Nie wiem, czy Państwo mnie słyszą, jak byście 

Państwo kiwnęli głowami, czy słychać, co ja mówię, czy nie bardzo?  

Radny K. Stelmasik – Słychać. Teraz słychać. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński –  Ok. To zamykam już. Mamy tutaj problemy 

logistyczne z internetem, więc powtórzę jeszcze raz: inicjatywa była podnoszona na 

Zarządzie Związku Miast Polskich. Jest to problem ogólnopolski, to się odbije mocno 

na kondycji wielu targowisk, słuszna uwaga, słuszna propozycja, żeby w przyszłości o 

tym mówić. Jeszcze raz dziękuję za Państwa głosy.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy jeszcze ktoś chciałby? 

Proszę Radny Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Targowiska Miejskie, jeśli się 

nie mylę, są zakładem budżetowym, czyli wszelkie wpływy, jakie targowiska uzyskują, 

trafiają do budżetu miasta, a miasto finansuje działalność targowisk. Jeśli się mylę, to 

proszę o sprostowanie. Natomiast nie jest prawdą, że samorządy otrzymują mniejsze 

wpływy budżetowe. Wręcz przeciwnie, z roku na rok wpływy do budżetu miast rosną. 

Są wynikiem również i decyzji podejmowanych przez rząd, przez parlament. 

Chociażby polityka  gospodarcza, która spowodowała obniżenie się poziomu 

bezrobocia, wzrost płacy minimalnej, generalnie wzrost płac, zwiększony pobór 

podatków, większą skuteczność poboru podatków – to powoduje, że gminy z roku na 

rok uzyskują coraz większe wpływy do budżetu, stąd też takie zwolnienie rolników oraz 

ich domowników z opłat targowych, co prawda ma znaczenie dla budżetu gminy, ale 

nie można tego rozpatrywać jako działanie, jako wręcz szkodliwe dla samorządów. 

Nie, wręcz przeciwnie - są to działania korzystne nie tylko dla tych rolników, którzy 

będą sprzedawać swoje towary, będą ponosili niższe koszty, ale również i dla 

mieszkańców. I tutaj w tej części, w dużej części zgadzam się z głosem Pana 

Radnego Marca, że, że jest to jest to zmiana korzystna. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Nie widzę, proszę Panie Prezydencie, o zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński –  Ja nie wiem, czy my żyjemy w dwóch 

równoległych światach, ale ja bym powiedział, poprosił, aby jednym zdaniem tutaj 

Zastępczyni Pana Skarbnika, żeby się chciała wypowiedzieć – jednym zdaniem, ile 

miasto w tym roku ma mniej pieniędzy. 

Kierownik Referatu ds. Kontroli i Planowania Budżetu – J. Szwed-Kurek – Dzień dobry 

Państwu! Szanowna Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panowie Prezydenci! 

Wszyscy Zebrani! Myślę, że wszyscy zdajemy sobie sprawę, w jakiej kondycji jest 

budżet miasta. W tym momencie mamy deficyt tutaj na poziomie 22 mln zł i przyznam, 

że bardzo trudno jest gospodarować i po prostu tymi wydatkami, w jakiś sposób 

przesuwając próbujemy zrekompensować, a właściwie załatać pewne dziury, które 

tutaj mamy w związku z Polskim Ładem. Trudno mi w tym momencie operować kwotą, 

bo to na pewno zweryfikuje bieżący rok. Już widzimy, że uśrednienie tutaj wpływów z 
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tytułu podatku PIT na pewno będzie miało wpływ na kondycję naszych finansów. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Przechodzimy wobec 

tego... Proszę, Radny Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Ad vocem tego głosu, Pani Zastępcy Skarbnika. Otóż, na 

kondycję finansów miasta ma wpływ wiele czynników, chociażby wyludnianie się 

naszego miasta, zwiększająca się liczba emerytów i rencistów, którzy - no jak dobrze 

wiemy - emeryci, przeciętna emerytura, czy renta, jest w niższej wysokości niż 

wynagrodzenie z tytułu umowy o pracę, czyli wpływy budżetowe od części 

mieszkańców są niższe. To może mieć znaczenie. Znaczenie również dla budżetu ma 

to, że już gmina nie realizuje również wypłat z „500 +”, czy też, i z tego zakresu wpływy 

są niższe, ale też są niższe wydatki. Tak, że no nie zgadzam się, że gminy, czy 

miasta, tracą na polityce rządu. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No, może się Pan, Panie Radny, nie 

zgadzać, to jest Pana sprawa. Natomiast tutaj informacje są na pewno wiarygodne i to, 

że stracimy na podatku PIT, i to, że są wyższe kwoty zwolnione od podatku 

dochodowego i niższe są wpływy do budżetu, to też jest na pewno prawda.  

I generalnie stąd te wszystkie wpływy z podatków są dużo niższe i jeszcze inne też 

wpłaty, które do budżetu docierają. A zatem na pewno się spotkamy z dużo gorszą 

sytuacją, w tym roku, budżetową, niż nawet w roku minionym. A teraz przechodzimy 

do...  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Jeszcze jedno, Pani Przewodnicząca, jeszcze 

jedno zdanie.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Panie Prezydencie!  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Szanowni Państwo! Nie da się zakłamywać 

rzeczywistości. Naprawdę nasze społeczeństwo, nasi mieszkańcy umieją liczyć. Jeżeli 

ktoś dostaje rachunek za energię, który jest droższy o kilkadziesiąt procent, a my 

dostaliśmy o sześćdziesiąt kilka procent, jeżeli chodzi o miasto, jeżeli za utrzymanie 

naszych placówek płacimy po 40-50% więcej za opłaty, no to to rachunki są konkretne. 

Tu nie ma się co okłamywać, nie ma co zawracać - nie powiem - czego. Naprawdę 

świadome jest społeczeństwo. Drodzy Państwo! Tego, ile co kosztuje w sklepie, ile co 

kosztuje na określonych rachunkach. Ja naprawdę no nie potrafię tego inaczej 

skomentować. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przechodzimy, proszę Państwa, 

do głosowania projektu uchwały dotyczącej opłaty targowej, oczywiście, z tą 

autopoprawką wniesioną przez Pana Dyrektora i przystępujemy do głosowania. 

Stanisław Choinka. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, wstrzymuję się. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny A. Głąb – Dariusz Kaszuba, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. Ale zdanie chciałbym tu wypowiedzieć 

swoje. Wiadomo, że trudny czas jest i dla jednostki samorządowej, wiadomo, że i 

trudny czas ma wytwórca produktów, które sami nabywamy, tą zdrową żywność. I 

dlatego wspierana jest tutaj działalność, naszej tutaj, tej małej ojczyzny. Biorąc pod 

uwagę to, co się dzieje na naszej targowicy, jak wygląda obecnie targowica, biorąc 

pod uwagę również i te ceny, jakie na nas spadają, a mamy już rachunki w pro formie, 

możemy sobie zobaczyć, jak wydatki wyglądają różnych mediów, bo nie tylko 

oświetleń. Będę jednak wspierał to, bo jakoś rośnie. Jak powiedziałem, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. I proszę Państwa, zanim 

dalej będziemy głosować, mam taką uwagę: proszę zabierać głos w dyskusji. 

Natomiast, jak trwa głosowanie, proszę go nie przerywać i nie zabierać głosu, bo to 

jest nie tak, niezgodnie z zasadami. A więc po prostu przypominam Państwu Radnym. 

Joanna Pikus.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.   

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik. Jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –Karol Wójcik. Wrona Jerzy.   

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. Przepraszam, wstrzymuję się.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Uchwałę podjęliśmy 13 głosami za, przy 6 

wstrzymujących. 
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Radni RM 13 głosami za, przy braku głosów przeciw i 6 głosach wstrzymujących 
podjęli uchwałę w sprawie opłaty targowej (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVII/3/2022 – załącznik nr 7 do protokołu. 
 

 

4) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego projektu 

uchwały dotyczącej regulaminu targowisk gminnych w Ostrowcu Świętokrzyskim. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową Rady Miasta. Proszę 

Wiceprzewodniczącego Komisji Samorządowej o zabranie głosu.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa poparła projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę, Radny Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! 

Szanowni Państwo! W uzasadnieniu do projektu tejże uchwały czytamy, że jedną z 

istotniejszych zmian wprowadzonych przez nowy regulamin targowisk gminnych są 

postanowienia, których celem ma być dyscyplinowanie sprzedających w zakresie 

pozostawiania przez nich na terenie targowiska opakowań, śmieci i odpadów. 

Chciałbym zapytać Pana Dyrektora Mariusza Kosiarza, czy i jakie działania były 

podejmowane przez targowiska, żeby bardziej uświadamiać osoby tam sprzedające, 

edukować i zachęcać do takich pozytywnych działań. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby dopytać przy okazji tej uchwały? Proszę, Artur Głąb.  

Radny A. Głąb – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 

Szanowni Państwo! Pierwszy raz, od czternastu lat uchwalamy nowy regulamin 

targowiska, dlatego skorzystam z okazji i zgłoszę uwagę wynikającą z głosów 

dochodzących do mnie na przestrzeni lat oraz własnych doświadczeń. Szanowni 

Państwo! Dla wielu osób niedziela to dzień święty i handel w tym dniu nie powinien się 

odbywać. Dni targowych w tygodniu jest tyle, że niedziela powinna służyć świętowaniu. 

Dlatego też uważam, że w niedziele targowisko przy ulicy Juliusza Słowackiego, 

podobnie jak na Osiedlu Ogrody, powinno być zamknięte. Proszę, aby moja ta uwaga, 

opinia została uwzględniona w uchwalanym regulaminie targowiska. Pani 

Przewodnicząca! Wysoka Rado! Kończąc składam wniosek o zmianę zapisu treści w 

paragrafie 5.1 rozdziału drugiego - Na targowisku przy ulicy Juliusz - tutaj też 

należałoby dodać literkę "a" - ulicy Juliusza Słowackiego jest czynne cały rok 

codziennie za wyjątkiem niedzieli oraz następujących dni wolnych od pracy, z 

uwzględnieniem ustępu trzeciego. Taki mój wniosek i bardzo bym prosił o poddanie 

pod głosowanie i uwzględnienie tej opinii w tym regulaminie. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę w takim razie o wypowiedź 

najpierw radcy prawnego, jak się do tego mamy ustosunkować. 

Radca Prawny – E. Murzyn – Szanowni Państwo! W związku z wprowadzeniem, z 

propozycją Pana Radnego, wprowadzenia poprawki należałoby przed przystąpieniem 
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do głosowania nad całością uchwały najpierw przegłosować poprawkę, znaczy 

wniosek, przepraszam wniosek o wniesienie poprawki do uchwały. Tak. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czyli w takim razie 

proszę Państwa, proszę o cierpliwość, bo trzeba by nanieść tę poprawkę do systemu i 

5 minut przerwy, ale proszę się nie oddalać, bo będziemy zaraz kontynuować obrady.  

 

Przerwa w obradach trwała od 14.05 do 14.13. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo Radni! Proszę już 

zajmować swoje miejsca, bo rozpoczynamy obrady. No już jesteśmy wszyscy. Proszę 

Państwa, wobec tego, udzielam Państwu głosu. Jako pierwszy zabierze głos 

Włodzimierz Sajda. 

Radny Wł. Sajda – Dziękuję za udzielenie mi głosu. Pani Przewodnicząca! Ja się 

zgadzam, żeby nie handlować w dni świąteczne, kościelne czy państwowe. To, to 

rozumiem, ale tu na przykład w niedzielę, to pozbawiamy ludzi, którzy cały tydzień nie 

mogą handlować, bo pracują, a handlują w niedziele. I my ich pozbawiamy dochodu, 

no nie może tak być. Bo to ludzie sobie dorabiają i ja jestem przeciw, żeby taki 

wniosek padł, bo na przykład, dlaczego nie walczymy o to, że markety w niedzielę są 

otwarte? No i dlaczego? A tutaj naszych mieszkańców, nie tylko, bo z ościennych 

gmin, żeby handlujących pozbawiać dochód, tylko z tego, nawet niektórzy, co handlują 

starociami i nie będę wymieniać, bo nie będę więcej zabierał głosu, bo to ja bym się 

nie zgodził z tym. I jak coś, to ja będę głosować przeciwko. Dziękuję bardzo. Dziękuję, 

Pani Przewodnicząca.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Mariusza Łatę. 

Radny M. Łata – Szanowna Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Szanowni 

Państwo Radni! Ja nie mam do końca wiedzy, jak to powinno funkcjonować, ale i 

dlatego, że do końca nie mam takiej wiedzy, pozwoliłem sobie w przerwie wykonać 

dwa telefony do osób, które prowadzą działalność handlując na targowicy. I osoby, 

osoby te dwie - ja wiem, że to nie cały przekrój społeczeństwa, które handlują na 

targowicy - oburzyli się tym i powiedzieli, że nikt z nimi takiej decyzji nie konsultował. I 

sobie przez lata ugruntowali swoją pozycję i wypracowali swoich klientów, którzy tylko 

w ten dzień handlują. Sprzeczne jest to również z faktem, że wykorzystując luki 

prawne, stworzone przez ustawodawcę, który zakazując handlu w niedzielę, otworzył 

możliwości tylko zachodnim dużym koncernom w zasadzie, które będą miały placówki 

pocztowe i ten handel w galeriach się odbywa. To działanie, które proponuje Pan 

Radny - zakazu handlu w niedzielę na ostrowieckiej targowicy, to jest sprzeczne  

z interesami polskich przedsiębiorców. Jestem kategorycznie przeciwny takim 

stwierdzeniom. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Radny Kamil Stelmasik 

zechciałby zabrać głos, bo wcześniej się zgłaszał? Kamil Stelmasik? 

Radny K. Stelmasik – Tak. Krótko. Jestem zdumiony takim obrotem sprawy  

i wprowadzeniem nagle do zmian regulaminu, takiego pomysłu, bo przede wszystkim - 

tak jak powiedzieli koledzy poprzednicy - to powinno być skonsultowane. Powinniśmy 
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mieć jakieś konkretne dane na ten temat. Nasz targ, jeden z największych w regionie, i 

to, że ten handel się tam odbywa w niedziele, to już jest jakiś też jakiś rodzaj pewnej 

lokalnej tradycji i nie może to być tak, że jakąś jedną zmianą w regulaminie nagle 

będziemy tego u nas zakazywać. Jeśli chcemy, to zróbmy badania. Myślę, że Kolega 

mógłby stanąć na rynku, czy na targu i przeprowadzić odpowiednią ankietę i poznać 

zdanie, opinię handlujących i kupujących. I wtedy moglibyśmy do takiej dyskusji 

wrócić. No wiemy, proszę Państwa, coś się działo, kiedy rząd chciał wprowadzić zakaz 

handlu w niedzielę, do jakich to wynaturzeń wręcz doszło, że mamy sklepy różnej 

maści i różnych branż nagle otwierane i mamy w tym jeden wielki chaos. Więc nie 

twórzmy takiego chaosu na miejscu u nas. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy jeszcze ktoś chciałby zabrać 

głos? Proszę Radny Włodzimierz Stec. 

Radny Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Ja może niezbyt 

dokładnie słuchałem argumentacji Pana Radnego, który wnioskuje o zmianę 

regulaminu, ale zastanawia mnie fakt, czy ci, którzy tam handlują są przeciwko 

targowicy, czy ci, którzy tam robią zakupy są przeciwko targowicy? Bo ja na przykład 

przeciwko targowicy nie mam nic, a na zakupy tam w niedzielę nie chodzę. Jest to mój 

wybór. I robię wszystko, żeby dzień święty święcić, bo chyba o to chodzi. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Proszę Radny Kamil Stelmasik. 

Radny K. Stelmasik – Koledzy, nie sprowadzajmy tej dyskusji do kwestii religijnej i 

wiary, bo to jest naprawdę nie na miejscu. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Radny Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Ja tak zacznę ad vocem do słów Pana 

Radnego Stelmasika. Otóż mamy wolność słowa. Każdy może głosić swoje poglądy. 

Każdy może argumentować swoje wypowiedzi również swoimi własnymi poglądami. 

Nasze poglądy, jeżeli je ujawniamy, jest to nasza wola i każdy powinien oczywiście w 

ramach, w granicach prawa te poglądy swoje głosić, ale odnosząc się do tego wniosku 

Radnego Artura Głąba. Obowiązuje zakaz handlu w niedzielę na terenie naszego 

kraju. Owszem, jest on "obchodzony" przez niektóre sieci handlowe, niektóre placówki. 

Ale wtedy, kiedy Parlament wprowadzał takie ograniczenie handlu w niedziele, wtedy 

również podnosiły się głosy, że jest to ze szkodą dla pracowników tych sieci 

handlowych, że będą ludzie z pracy zwalniani. To się nie stało faktem. Sieci handlowe 

zaczęły szukać nowych pracowników, w naszym mieście, gdzie jest dość duże 

bezrobocie. Sieci handlowe, te największe mają problem, żeby znaleźć nowych 

pracowników. I takie ograniczenie handlu w niedzielę odbyło się z korzyścią dla tychże 

pracowników. Natomiast te luki w prawie, o ile mi wiadomo, będą naprawiane, już trwa 

proces legislacyjny, żeby ograniczyć możliwość handlu przez tak zwanych, przez 

fikcyjne placówki pocztowe w niedzielę. Dlatego też uważam, że nad tym wnioskiem 

radnego Artura Głąba powinniśmy się pochylić i ja ten wniosek poprę. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Na pewno się pochylimy, bo skoro 

wniosek padł, to musimy go i tak przegłosować. Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Proszę, radny Włodzimierz Stec. 
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Radny Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Też mała taka uwaga na 

początku. Tu chyba chodzi o wolne niedziele. Jeśli chodzi o sprawy religijne i wydaje 

mi się, że wolno o tym mówić każdemu z nas, to jest pierwsza rzecz. A kolejna: nie 

bardzo zgadzam się z Panem Radnym Mateuszem Czeremchą, że brakuje chętnych 

do pracy - nie tak dawno mówimy, że mamy duże bezrobocie, ludzie nie mają gdzie 

pracować, teraz  się okazuje, że brakuje rąk do pracy. Zastanawiam się, jak być może, 

markety sobie w jakiś sposób poradziły, ale zastanawiam się, w jaki sposób sobie 

poradzą ludzie na targowicy. Przecież my im nie stworzymy dodatkowych godzin pracy 

w ciągu tygodnia, chyba że otworzymy od poniedziałku do soboty włącznie. I ich 

poprosimy, żeby byli po osiem, po dziewięć godzin na targowicy - chyba coś jest nie 

tak, tak? Natomiast cały czas mówię: każdy ma swoją wolę, swój rozum i wie, czy 

będzie robił zakupy w niedzielę na targowicy lub gdziekolwiek indziej, czy nie będzie 

robił? Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o zabranie głosu Dyrektora 

Targowisk Mariusza Kosiarza. 

Dyrektor Targowisk – M. Kosiarz – Ja może nie chciałbym kwestii ideologicznych 

poruszać, bo to nie tędy droga, moim zdaniem. Natomiast chciałbym kilka faktów 

przytoczyć, jeżeli chodzi o Targowiska Miejskie niedziela stała się dniem targowym nie 

dlatego, że ktoś sobie tego zażyczył, tylko mieszkańcy naszego miasta zagłosowali 

swoimi nogami. To jest pierwszy fakt. Drugi jest taki, że w niedzielę, tak samo jak w 

każdy dzień targowy, pracują tam właściciele małych przedsiębiorstw i o ile mi 

wiadomo, oni mogą prowadzić działalność gospodarczą, bo mają zagwarantowaną tę 

swobodę nadal przez te ustawy, o których tu wspominaliśmy, to jest kolejny fakt. 

Następnym faktem jest to, że niedziela stanowi około 25% tygodnia handlowego, czyli 

jedną czwartą. Stała się niesłychanie ważnym dniem targowym i z mojego punktu 

widzenia bez niedzieli, rentowność tych przedsiębiorstw przestanie być dodatnia, czyli 

skazujemy przedsiębiorców - moim zdaniem - taką decyzją na plajtę, to jest kolejna 

uwaga. Oczywiście, Państwo Radni zrobią z nią, co chcą. Niedziela jest 

wykorzystywana bardzo gremialnie przez mieszkańców miasta do celów handlowych, 

także celów reklamowych. Ja widziałem tam wielu kandydatów, jeżeli chodzi o 

samorząd, czy Sejm, gdzie były prowadzone kampanie wyborcze  

w niedziele z bardzo dużym rozmachem i to nikomu nie przeszkadzało. Więc dziwię 

się, że dzisiaj tego typu zdanie pada, ale oczywiście ja mówię tylko  

z mojej perspektywy, obserwacji tego, co się dzieje na targowisku miejskim.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę, Radny Mateusz 

Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Tutaj ad vocem głosu Pana Radnego Steca - otóż brakuje rąk 

do pracy w tychże sieciach handlowych. Tam praca jest ciężka. Nie każdy może taką 

pracę wykonywać, nie każdy też chce. Tak, że ja nie twierdzę, że brakuje rąk ogółem 

do pracy, rąk do pracy w galeriach czy sieciach handlowych, już nie będę przytaczał 

nazw tych sieci, dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Szanowni Państwo, ja myślę, że 

nadszedł już wreszcie czas, byśmy przegłosowali wniosek Radnego Artura Głąba 

następującej treści: jest to § 5 w rozdziale drugim – terminy  
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i czas trwania targów – i ta treść tego wniosku byłaby taka: "Targowisko przy ulicy 

Juliusza Słowackiego jest czynne cały rok codziennie, za wyjątkiem niedziel i 

następujących dni wolnych od pracy, z uwzględnieniem ustępu 3…" i to już nie 

będę Państwu czytała tych dziewięciu punktów, bo one pozostają bez zmian. W 

każdym razie głosujemy ten wniosek Artura Głąba. Przystępujemy do głosowania. 

Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem... 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Jeszcze raz, bo nie słychać. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem... 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Panie Radny, bardzo bym prosiła, żeby 

krótko powiedzieć, bo nie rozumiemy po prostu ostatniego wyrazu. Czy Pan jest za, 

czy też przeciw? 

Radny St. Choinka – Jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, ...... 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Jeszcze raz. Dariusz Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem przeciw.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem przeciw. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Jestem przeciw.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. Stelmasik Kamil.    

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Jestem przeciw. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka - Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. Wrona Jerzy.   

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem przeciw. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę państwa, 13 głosów było przeciw 

wnioskowi, wstrzymało się 4 osoby i za wnioskiem było 2 osoby,  

a zatem wniosek upadł.  

 

Radni RM – 2 głosami za, przy 13 głosach przeciw i 4 głosach wstrzymujących –
odrzucili wniosek Radnego Artura Głąba do projektu uchwały w sprawie regulaminu 
targowisk gminnych w Ostrowcu Świętokrzyskim (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu). 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I przechodzimy w takim razie do 

głosowania tego projektu uchwały dotyczącego regulaminu targowisk gminnych w 

Ostrowcu Świętokrzyskim. I przystępujemy do głosowania, a więc Choinka Stanisław. 

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca, ja zadałem pytanie Panu Dyrektorowi w 

sprawie Regulaminu. Mogę powtórzyć pytanie, jeżeli może w tym zamieszaniu, może 

to pytanie gdzieś umknęło.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę w takim razie powtórzyć pytanie.  

Radny M. Czeremcha – Czytamy w uzasadnieniu do uchwały, że jedną  

z istotniejszych zmian wprowadzonych przez nowy regulamin targowisk gminnych są 

postanowienia, których celem ma być dyscyplinowanie sprzedających w zakresie 

pozostawiania przez nich na terenie targowiska opakowań, śmieci i odpadów. I 

chciałbym zapytać Pana Dyrektora, jakie działania edukacyjne były podejmowane, 

takie uświadamiające osobom sprzedającym konieczność dbania o otoczenie i o 

czystość. Czy takie działania były podejmowane? 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Panie Dyrektorze  

o zabranie głosu. 

Dyrektor Targowisk – M. Kosiarz – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! 

Państwo Radni! Jeżeli chodzi o te kwestie, jest to bardzo wrażliwa kwestia, ponieważ 

Targowiska Miejskie prowadzą od wielu lat szeroką, zakrojoną na szeroką skalę 

politykę, jeżeli chodzi o segregację śmieci i oszczędności z tym związane. Natomiast 

dotychczasowe regulacje prawne zawarte w regulaminie Targowisk Miejskich okazały 

się być z praktyki nieskuteczne, dlatego że śmieci były pozostawiane na miejscach 

handlowych, bez wstępnej segregacji i tak naprawdę w żaden sposób nie 

zabezpieczane. Praktyka rozdawania worków, informowania poprzez inkasentów, 

przez nas tu obecnych, także dyrektorów targowicy, bo jesteśmy tam na miejscu i 

chodzimy między straganami, okazywała się być perswazja zbyt mało skuteczna, 

dlatego, że jednak pośpiech i inne powody, o których nie chce mówić, powodowały to, 

że śmieci zostały, bywały bardzo często na co dzień pozostawiane. Problemem bardzo 

dużym jest grupa handlujących na targowisku, którzy nie są zameldowani w granicach 
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naszego kraju, naszych klientów, a także nie podlegają polskiemu prawu 

podatkowemu. Tutaj mamy bardzo nikłe możliwości nacisku, jeżeli chodzi o 

jakąkolwiek formę dyscyplinowania i dochodzi do takich anomalii, że nasi handlujący, 

którzy się dzielą na dwie grupy, jedni są zameldowani w Polsce, inni nie, ci 

zameldowani w Polsce podlegają pewnemu reżimowi i rozumiemy się wzajemnie. A ci 

nie zameldowani  u nas - no nie mamy żadnej siły perswazji, żeby realizować 

założenia naszej polityki.  Dlatego to wzmocnienie ma polegać na tym, że my 

będziemy dalej prowadzili rolę służebną, ale z możliwością jakiegokolwiek 

egzekwowania tego trudnego tematu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę Radny Andrzej 

Pałka. 

Radny A. Pałka – Dziękuję, Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca! Panowie 

Prezydenci! Szanowni Koleżanki, Koledzy Radni! Mili Goście! Internauci! Myślę, że 

słowa Pana Dyrektora w odpowiedzi są bardzo trafione. Proszę zobaczyć, tylko - a 

miałem okazję nie raz zobaczyć, jak wygląda plac - o właśnie po tych rozkładanych na 

straganach, namiotach, różnie to można nazwać - i otwartych stołach - coś strasznego. 

Wszystko zostaje, no grupy zaczynają dopiero wtedy pracować. Tak, że podzielam to 

jako priorytetowe wskazanie, że można zdyscyplinować, bo bardzo ładnie to regulamin 

eksponuje, bo w którymś miejscu zamyka temat takiemu nieuczciwemu, prawda, 

wejście na teren naszego targowiska. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały w sprawie 

regulaminu targowisk gminnych w Ostrowcu Świętokrzyskim. Stanisław Choinka.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. Duda Renata. Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny A. Głąb – Dariusz Kaszuba, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 
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Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.   

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka - Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol - a nie ma. Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Wrona Jerzy, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Uchwałę podjęliśmy, proszę Państwa, przy 

13 głosach za i 5 głosach wstrzymujących.  

 

Radni RM – 13 głosami za, przy braku głosów przeciw i 5 głosach wstrzymujących – 
podjęli uchwałę w sprawie regulaminu targowisk gminnych w Ostrowcu 
Świętokrzyskim (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVII/4/2022 – załącznik nr 10 do protokołu. 
 
5) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego projektu 

uchwały, mianowicie zamiaru likwidacji Międzyszkolnego Ośrodka Gimnastyki 

Korekcyjno-Kompensacyjnej w Ostrowcu Świętokrzyskim, zlokalizowanego w os. 

Ogrody 20. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu oraz Komisję ds. Rodziny. Proszę Przewodniczących Komisji o 

przedstawienie nam opinii komisji. Proszę o zabranie głosu Wiceprzewodniczącą 

Komisji ds. Rodziny. Bożenna Morycińska, proszę o zabranie głosu i podania nam 

opinii komisji. 

Wiceprzewodniczącą Komisji ds. Rodziny – B. Morycińska – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Przewodniczącego Komisji 

Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – Pani 

Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają uwagi, 

zapytania do projektu tej uchwały? Proszę, Radny Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Szanowni 

Państwo! Uważam, zamiar likwidacji Międzyszkolnego Ośrodka Gimnastyki 

Korekcyjno-Kompensacyjnej za zły pomysł. W uzasadnieniu czytamy, z czym nie 

można się nie zgodzić, że brak w naszej kulturze nawyków sportowo-rekreacyjnych 

oraz nagminne używanie komputera oraz siedzący tryb życia mają swoje negatywne 
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odzwierciedlenie w rozwoju dzieci i młodzieży. Dlatego też, tym bardziej powinno się 

rozwijać ten istniejący międzyszkolny ośrodek, a nie likwidować. Ten ośrodek 

funkcjonuje w naszym mieście od bardzo dawna. Ja pamiętam, że już w latach 

osiemdziesiątych funkcjonował, wtedy tylko w innej siedzibie, na os. Słonecznym. Ale 

z tego, co mi wiadomo, rozmawiałem z rodzicami dzieci, które uczestniczą w tych 

zajęciach i rodzice tych dzieci są przeciwni likwidacji ośrodka. Również te panie 

zatrudnione w ośrodku, one w szkołach podstawowych na terenie naszego miasta 

prowadziły instruktaże w obecności rodziców razem z dziećmi. Te dzieci były uczone 

wykonywania ćwiczeń korekcyjnych pod okiem rodziców. Potem, rodzice mogli 

wspierać te dzieci w wykonywaniu tych ćwiczeń w domu. Jak również mi wiadomo, 

stymulacja mięśni posturalnych nie odbywa się w środowisku wodnym. Pływanie 

oczywiście ma również pozytywny wpływ na eliminację wad postawy, ale nie jest 

jedynym działaniem. Uważam, że powinniśmy wręcz wrócić do takiej praktyki,  

a żeby te Panie zatrudnione w tym ośrodku, żeby wróciły do szkół, tzn., żeby  

w poszczególne dni tygodnia prowadziły zajęcia w szkołach. O wiele łatwiej będzie 

takie dzieci zgromadzić na jednej, czy dwóch godzinach lekcyjnych w ciągu tygodnia, 

tuż po zakończeniu nauki szkolnej na takich zajęciach w budynkach szkolnych, niż 

wymaganie niejako od rodziców, ażeby to rodzice dowozili te dzieci do MOSiR-u. 

Wiemy, jakie mamy zabiegane społeczeństwo. W wielu przypadkach obawiam się, że 

będzie to niemożliwe, że likwidacja tego ośrodka będzie przede wszystkim szkodliwa 

dla wielu dzieci, które nie będą mogły korzystać z takich zajęć. Dlatego też, uważam 

ten pomysł za bardzo, bardzo zły. I będę głosował "przeciw". Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Uważam, proszę Państwa, że 

dobrze by było, żeby teraz zabrał głos Pan Prezydent Dominik Smoliński. Bo myślę, że 

to uzasadnienie jest takie nie do końca może kompletne, może to złe słowo. W 

każdym razie prosiłabym o szersze uzasadnienie tego projektu uchwały Pana 

Prezydenta.  

Wiceprezydent D. Smoliński – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Ja jeszcze, 

bo widziałem, że Pani Radna Grażyna Maj tutaj zgłaszała się do wypowiedzi. 

Poprosiłbym jeszcze być może o wypowiedź Pani Radnej i wtedy po prostu 

ustosunkuję się do całości tematu. Dobrze? Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W takim razie proszę – Pani Radna 

Grażyna Maj. 

Radna G. Maj – Bardzo dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Panowie 

Prezydenci! Szanowna Rado! Drodzy internauci! Ja wczoraj wprawdzie na Komisji 

dopytywałam już na temat tego ośrodka i Pan Prezydent udzielał informacji na temat, 

jak ma wyglądać praca tego ośrodka. Niemniej jednak czas, kiedy poświęciłam, 

wczorajsze popołudnie na dotarcie do osób, które rehabilitują swoje dzieci w tym 

ośrodku i rzeczywiście rodzice wypowiadali się, raczej w negatywnym tonie, ponieważ 

stwierdzili, że w mniejszej liczbie osób, w takich kameralnych warunkach, dzieci lepiej 

ćwiczą, lepiej do tego, że tak powiem, do tej rehabilitacji są nastawione. To, co Pan 

Czeremcha, Radny Czeremcha powiedział, że nie wszystkie schorzenia, nie wszystkie 

dysfunkcje dzieci są w środowisku wodnym dobrze podlegają terapii. Tutaj, kiedy 

dziecko przychodzi do ośrodka, to terapeuta może całościowo rehabilitować dziecko, 
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udzielać mu wskazówek. I przemyślałam te wszystkie rzeczy w taki sposób, że jednak 

może ten ośrodek miałby możliwość funkcjonowania nadal. Tym bardziej, że 

argumentem jednym, czy jednym z argumentów jest fakt, że to miejsce w szkole nr 5 

zabierane jest i ogranicza to funkcjonowanie szkoły. No, szkoły nie są tak bardzo 

przepełnione teraz w obecnym deficycie dzieciaków i te wszystkie chyba miejsca, w 

których ten ośrodek funkcjonuje, nadal mogłyby służyć dzieciom. Miejsce, w którym 

jest szkoła, czyli praktycznie w centrum kilku osiedli, czy miejsce w niedalekiej 

odległości od kilku osiedli, też sprzyja chyba lepszej organizacji dowożenia tych 

dzieciaków, a część dzieci mogłaby bezpośrednio po zajęciach zostać na właśnie tej 

rehabilitacji. Tak, jak wczoraj zaproponowałam, że może właściwie można by było 

rozszerzyć działanie ośrodka na taką profilaktyczną i dla dzieci informacyjną stronę, 

czy w ramach godzin WF, czy ewentualnie grupy mogłyby w jakikolwiek sposób być 

przyprowadzone do środka, aby w tych warunkach, które gwarantują pokazanie jak 

ćwiczenia wyglądają, to wydaje mi się, że jest sensowne utrzymanie tego środka. 

Więc, tak jak mówię, po wysłuchaniu głosów rodziców, z którymi akurat wczoraj 

mogłam się spotkać, no jednak myślę, że może zastanówmy się nad likwidacją tego 

ośrodka. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby? Proszę Radny Dariusz Kaszuba.  

Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie 

Prezydenci! Szanowni internauci! Tutaj wspieram głos Koleżanki Radnej Maj, 

ponieważ także rozmowy moje z rodzicami, uzmysłowiły mi jeden fakt. Rzeczywiście, 

może będą lepsze warunki lokalowe, na pewno będzie dostęp do basenu, czego nie 

ma na Ogrodach, ale rodzice zgodnie potwierdzili, że kwestia lokalizacji 

dotychczasowa jest o wiele lepsza od tej, która jest proponowana projektem tej 

uchwały. Kwestia lokalizacji tymczasowej jest dogodna dla wielu rodziców, którzy 

dowożą swoje pociechy bądź przyprowadzają na zajęcia. Zaś sama konstrukcja 

uzasadnienia jest troszeczkę taka kierująca nas w określony sposób, co do 

przemyślenia treści uzasadnienia. No, bo jeżeli czytamy w uzasadnieniu, że 161 osób 

jest skierowanych na ćwiczenia, z czego 51 pojawia się na zajęciach sporadycznie. 

Ale to samo zdanie oznacza, że z tych 161 osób – 110 uczęszcza na te zajęcia. A 

więc, jakaś liczba wykazana w uzasadnieniu nie do końca przemawia za tym, że mała 

frekwencja jest np. powodem likwidacji tego środka na Ogrodach. Cieszy nas ta 

informacja, którą uzyskaliśmy na posiedzeniu wspólnym trzech komisji od Pana 

Wiceprezydenta Dominika Smolińskiego o tym, że wszystkie trzy osoby zatrudnione w 

tym ośrodku, w przypadku likwidacji otrzymają gwarancję zatrudnienia. Jest to bardzo 

ważne w dzisiejszych czasach. Nie mniej jednak, pytanie moje na koniec jest inne – 

czy z rodzicami, pełnoprawnymi opiekunami tych uczniów będących objętymi opieką 

ośrodka, czy były z nimi prowadzone jakiekolwiek konsultacje w sprawie tej decyzji? 

Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Radnego Mariusza Łatę, 

o zabranie głosu. 

Radny M. Łata – Dziękuję, Pani Przewodnicząca. Ja, natomiast konsultowałem przede 

wszystkim ze środowiskiem rodziny, swoim i osób, które rehabilitowały dziecko w 
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ośrodku. I właśnie, na to co zwrócił Pan Radny Dariusz Kaszuba, to ten dojazd do 

szkoły, to wręcz było podnoszone jako niedogodność, bo to jest środek osiedla. To są 

wąskie drogi. I to było podnoszone jako niedogodność. Chciałbym też zauważyć jedną 

rzecz. W uzasadnieniu, to, co Pani Radna Maj podnosiła – oczywiście, bardzo ważne, 

że gimnastyka wodna nie zastąpi gimnastyki korekcyjnej – to tu wyraźnie jest 

napisane, że gimnastyka korekcyjna będzie wsparta korekcją tych niepełnosprawności 

w środowisku wodnym, czyli dodatkowo mamy czynnik dodany, wartość dodaną do 

tego, co już jest. Ja uważam, że Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji mimo to, jest 

bardzo dobrze przygotowany do pełnienia takiej roli. Ja przypomnę tylko, że tam 

funkcjonuje dział fizjoterapii i rehabilitacji ruchowej. I tam zatrudnieni są fachowcy, 

którzy wsparci dodatkową kadrą, która jest zatrudniona w ośrodku, będzie mogła 

stworzyć lepsze możliwości. Ja uważam, że bardzo dobrym, bardzo dobrą sytuacją 

byłoby to, co usłyszeliśmy od Prezydenta Smolińskiego, gdyby jednak te zajęcia, tak 

jak w tej formie dotychczas były jednak w środowisku szkolnym danego dziecka i tam 

uważam, że ci sami specjaliści, którzy będą zatrudnieni w tym momencie w Miejskim 

Ośrodku Sportu i Rekreacji, będą docierać właśnie do tych środowisk. I takie same 

zajęcia będą uczyć i przygotowywać dzieci do ich wykształcenia. Uważam, że ten 

pomysł może tylko poprawić sytuację działań i zajęć rehabilitacyjnych, a to, co 

wspomnieli moi przedmówcy, o czym mówiłem na wczorajszej komisji, dodatkową 

zaletą jest to, że zostaną wygospodarowane miejsca do prowadzenia zajęć 

wychowania fizycznego w szkole nr 5, które w wielu przypadkach w chwili obecnej 

toczą się na korytarzu. Co myślę, że również powinno być ważnym argumentem. 

Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę Radny Andrzej Pałka. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Koleżanki, Koledzy 

Radni! Mili Goście i Internauci! W całości bym się zgodził z moim przedmówcą i to co 

Koleżanka Grażyna Maj wspominała - tak, zawsze jestem przeciwny likwidacji, ale coś 

chcę powiedzieć, jeżeli ta likwidacja jest połączona z tym, że i kadra pracująca w tym 

ośrodku będzie w całości zatrudniona i co najważniejsze dobro dziecka, że oprócz 

tego, co ma dotychczas, będzie jeszcze poszerzone o to, co będzie jeszcze właśnie na 

naszej "Rawszczyźnie", to, to całkowicie mnie przekonało, że może taki zabieg być i 

na pewno będę go popierał. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Proszę o zabranie głosu Pana Prezydenta. 

Wiceprezydent Miasta – D. Smoliński – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Rzeczywiście na komisjach parę słów na temat projektu tej uchwały powiedzieliśmy. 

Ja powiem tak, Międzyszkolny Ośrodek Gimnastyki Korekcyjno-Kompensacyjnej 

rzeczywiście funkcjonuje na terenie miasta dosyć długo. Oczywiście to funkcjonowanie 

odbywało się w różnych siedzibach. W tej ostatniej na obiekcie Publicznej Szkoły 

Podstawowej Nr 5. Niestety, procedura związana z wygaszeniem, czy likwidacją 

takiego ośrodka wynika tutaj stricte z prawa oświatowego, a więc podjęcia uchwały o 

zamiarze likwidacji, poinformowania kuratora i uzyskania jego opinii, jak również 

poinformowania rodziców dzieci, które są zapisane w tym ośrodku, a następnie 

podjęcia uchwały o docelowej likwidacji z dniem 1 września, o ile uzyskamy pozytywną 
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opinię kuratora oświaty. Ja również z Panem Kuratorem w tej sprawie w ubiegłym 

tygodniu rozmawiałem. Wytłumaczyłem wszystkie za i przeciw, a przede wszystkim te 

elementy "za". Tak prawdę powiedziawszy, wszystkie elementy, wszystkie zadania, 

które w tej chwili są realizowane w Międzyszkolnym Ośrodku Gimnastyki Korekcyjno-

Kompensacyjnej będą realizowane przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji. 

Powiększone o te zadania, o których mówimy i rozszerzone o specjalistów, o których 

mówił Pan Radny Mariusz Łata. Tak więc wszelkie działania, które są podejmowane 

tak, jak powtarzam w tej chwili w Międzyszkolnym Ośrodku Gimnastyki Korekcyjno-

Kompensacyjnej, nie tylko te stacjonarne w Publicznej Szkole Podstawowej Nr 5 i na 

obiektach tejże szkoły, ale te związane z instruktażem, te związane z dodatkowymi 

zajęciami i wskazywaniem rodzicom, w jaki sposób walczyć z wadami postawy, w jaki 

sposób ćwiczyć również będą prowadzone, nie tylko przez osoby, które obecnie są 

zatrudnione w ośrodku, ale również przez specjalistów z odpowiednimi 

kompetencjami, którzy w tej chwili pracują na Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji. 

Musimy pamiętać jeszcze o jednej rzeczy, że to zadanie, które od wielu, wielu lat jest 

prowadzone przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski, nie jest zadaniem wynikającym z 

ustawy o samorządzie gminnym. Jest to zadaniem powiatowym, dlatego też zarówno 

obecny Międzyszkolny Ośrodek Gimnastyki Korekcyjno-Kompensacyjnej, jak i 

ośrodek, który będzie funkcjonował w ramach MOSiR-u, obejmuje wszystkie dzieci z 

powiatu. I to wszystkie dzieci z powiatu, nie tylko z terenu Ostrowca Świętokrzyskiego, 

będą mogły korzystać z usług Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. Oczywiście, 

mówimy tutaj o dowożeniu dzieci, gdyż Państwo Radni też podnoszą ten temat. 

Usytuowanie Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 5 na os. Ogrody, na którym niestety, 

brakuje miejsc parkingowych, stwarza wielokrotnie problemy z dojazdem z 

zatrzymaniem się, z odprowadzeniem dziecka na zajęcia. Obecnie zarówno hala 

sportowo-widowiskowa, jak i basen "Rawszczyzna", mają naprawdę dosyć pojemne 

miejsca parkingowe. Czy przewiezienie dziecka z jednej części miasta na drugą część 

miasta, w przypadku Ostrowca Świętokrzyskiego naprawdę nie powinno stwarzać jakiś 

większych problemów z prostej przyczyny – Ostrowiec Świętokrzyski jest miastem 

dosyć kompaktowym, przejechanie zarówno z północy na południe, jak i ze wschodu 

na zachód, naprawdę nie zajmuje dużo czasu. Ponadto, przy prowadzonych robotach 

budowlanych, bo takowe również będą. Będziemy mieli również połączenie ul. 

Kwiatkowskiego z ul. Świętokrzyską. Tak więc parking będzie dostępny od ul. 

Kwiatkowskiego do ul. Świętokrzyskiej. Grubo ponad 100 miejsc parkingowych na 

dowolny dojazd dzieci i młodzieży razem z rodzicami na zajęcia wspólne, również z 

rodzicami, będzie jak najbardziej możliwy. Zmiana ta i likwidacja tego ośrodka w 

Publicznej Szkole Podstawowej Nr 5 podyktowana jest przede wszystkim 

koniecznością i chęcią poprawy sytuacji związanej z wadami postawy dzieci i 

młodzieży, zwiększeniem zakresu usług, które możemy dzieciom i młodzieży zapewnić 

od września, czy od stycznia 2023 r. Wzorem lat ubiegłych, wzorem roku 2022, tak jak 

realizowane są zajęcia z Akademii Pływackiej, będziemy również, dzięki Miejskiemu 

Ośrodkowi Sportu i Rekreacji, składać wniosek do Ministerstwa Sportu o dodatkowe 

środki na zwiększenie usług z zakresu gimnastyki korekcyjno-kompensacyjnej tak, aby 

trafić do możliwie jak największej grupy dzieci i młodzieży ze wszystkich szkół 



31 

 

publicznych, niepublicznych oraz takich, które z tych usług będą chciały korzystać. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radnych? Proszę Mateusz Czeremcha.  

Radny M. Czeremcha – Dziękuję. Jeszcze jedno pytanie do Pana Prezydenta - czy w 

przypadku likwidacji ośrodka i przejęciu obowiązków ośrodka przez MOSiR, czy 

rehabilitanci również będą obecni w szkołach tak, jak było to dotychczas,  

że dosyć często do szkół te Panie przyjeżdżały i pracowały z dziećmi na miejscu w 

szkole? Prosiłbym o odpowiedź, dziękuję.  

Wiceprezydent Miasta D. Smoliński – Tak, jak powiedziałem, zakres tych usług  

w tym konkretnym przypadku się nie zmieni. Wszystkie usługi, które do tej pory były 

realizowane w Międzyszkolnym Ośrodku Gimnastyki Korekcyjno-Kompensacyjnej, 

będą świadczone przez instruktorów, którzy będą w Miejskim Ośrodku Sportu i 

Rekreacji. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa? Proszę Dariusz Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Mam 

jeszcze jedno pytanie, bo w uzasadnieniu czytałem o tym, że w ośrodku zatrudnionych 

jest troje nauczycieli, trójka – czy te osoby w przypadku zmiany formy zatrudnienia, 

tzn. odejściu z ośrodka do np. MOSiR-u, utracą prawa nauczycielskie i wszelkie 

uprawnienia wynikające z Karty Nauczyciela. Bardzo proszę o informację.  

Wiceprezydent Miasta – D. Smoliński – W przypadku przejścia do Międzyszkolnego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji, rzeczywiście taka sytuacja będzie miała miejsce. 

Oczywiście, jeżeli, taka sytuacja będzie miała miejsce i ci nauczyciele nie wyrażą tutaj 

akceptacji w kontekście przejścia do Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, tak jak 

powiedziałem, jeśli chodzi o zatrudnienie tych trzech nauczycieli,  będzie to tutaj 

uzgodnione na poziomie placówek oświatowych, aby takie etaty zapewnić osobom, 

które będą chciały dalej współpracować z Gminą Ostrowiec Świętokrzyski. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Jeszcze ktoś z Państwa chciałby 

o coś zapytać? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały  

w sprawie zamiaru...  

Radny M. Czeremcha – Ja przepraszam bardzo. Jeszcze chciałbym zapytać Pana 

Prezydenta tak szczegółowo jeszcze o tych nauczycieli. Tak, jeśli mogę.  

Wiceprezydent Miasta – D. Smoliński – W tej chwili, ci nauczyciele, którzy są obecnie 

– ich pełny etat to jest 24 godziny. Jeżeli wyrażą zgodę na przejście do nowej jednostki 

organizacyjnej, oczywiście tam etat standardowo to jest 40 godzin. Jeżeli nie, 

pozostaną również tutaj godziny nauczycielskie, jeżeli chodzi o wychowanie fizyczne w 

szkołach podstawowych.  

Radny M. Czeremcha – Dobrze, ja tylko jeszcze o tą jedną panią, bo tu czytamy, że 

jeden nauczyciel odchodzi na, osiągnie prawo, uprawnienia emerytalne w roku 2023. 

Czy tutaj jeżeli wiadomo, jeżeli przejdzie do MOSiR-u, to utraci status nauczyciela, czy 

nie utraci tego uprawnienia do emerytury w roku 2023? Tutaj, no myślę, że radca 

prawny musiałby się tutaj wypowiedzieć, specjalista od spraw ubezpieczeń 

społecznych, także proszę o odpowiedź.  
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Wiceprezydent Miasta – D. Smoliński – Nie. Tutaj nie będą utracone żadne prawa. 

Oczywiście, jest możliwe również świadczenie kompensacyjne  

w przypadku tego nauczyciela. Tak więc, decyzja będzie należała do danego 

nauczyciela.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przechodzimy, proszę Państwa, 

do głosowania projektu uchwały dotyczącej zamiaru likwidacji Międzyszkolnego 

Ośrodka Gimnastyki Korekcyjno-Kompensacyjnej w Ostrowcu Świętokrzyskim 

zlokalizowanego w Ostrowcu w os. Ogrody 20. Głosujemy: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.   

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik. Jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka - Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. Przepraszam – wstrzymuję się. 

Wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Panie Radny, proszę się zdecydować. 
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Radny J. Wrona – Wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –  Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, uchwałę podjęliśmy 14 

głosami za, przy 5 wstrzymujących. 

 

Radni RM 14 głosami za, przy braku głosów przeciw i 5 głosach wstrzymujących 
podjęli uchwałę w sprawie zamiaru likwidacji Międzyszkolnego Ośrodka Gimnastyki 
Korekcyjno-Kompensacyjnej w Ostrowcu Świętokrzyskim (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVII/5/2022 – załącznik nr 12 do protokołu. 
 

6) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego projektu 

uchwały o treści, dotyczy ten projekt szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu 

zamieszkania, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu ich pobierania. Projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję ds. Rodziny, Komisję Samorządową oraz 

Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczących Komisji o zabranie głosu. Jako pierwsza 

zabierze głos Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny. 

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny – B. Morycińska – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Wiceprzewodniczącego Komisji 

Samorządowej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca, 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I proszę Przewodniczącego Komisji 

Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca, Komisja również 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę Marcin Marzec.  

Prezydent Miasta – P. Dasios – Pani Przewodnicząca, może ja na początku bym prosił 

o głos?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przepraszam, Panie Radny, Pan 

Prezydent może tutaj nieco wyjaśni nam wcześniej.  

Prezydent Miasta – P. Dasios – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! 

Szanowni Internauci! Ja tutaj na początku taką drobną uwagę, że dotyczącej uchwały, 

że uchwałę możemy procedować wiele razy w roku, powołując się na różne motywy. 

Jednym z takich motywów może być zmiana prawa, ale też dostosowanie uchwał do 

potrzeb mieszkańców, np. po to, żeby uzyskać większą czytelność uchwały. I tutaj już 

jakby konkretnie - uchwała przedstawiona pod dzisiejsze obrady dostosowuje 

odpłatności procentowe za usługi. I tutaj podkreślę, że jest dobrze, że jest 
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procedowana, bo wcześniejsza uchwała, którą tutaj radni przyjęli 29 grudnia 2021 r., 

uchwalona przez Radę Miasta została uchwalona bez załączników. Obecna uchwała, 

która jest dzisiaj przedstawiona, jest czytelna i zastąpi właśnie tą uchwałę, o której 

wspomniałem. I tutaj pragnę podkreślić, że no stało się, jak się stało, że wszyscy 

widzieliśmy tą uchwałę i nikt nie zauważył: ani urzędnicy, ani Państwo Radni, że nie 

zostały dołączone załączniki. No i to jest taka moja na wstępie tutaj uwaga. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Państwa Radnych  

o zabieranie głosu o ile są pytania do projektu tej uchwały. Proszę Radny Marcin 

Marzec.  

Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! Ja 

bym chciał zauważyć pewien – wydaje się, że pozytywny trend. Mianowicie, tutaj z 

tego, co czytamy w uzasadnieniu, usługi opiekuńcze realizuje konsorcjum firm, w tym 

jeden podmiot jest fundacją. Jest to podmiot ekonomii społecznej. I takie trendy 

zlecania tego typu podmiotom wydają się być coraz bardziej powszechne. Modelowym 

przykładem są tu rozwiązania w sąsiednich Starachowicach, gdzie MOPS przekształcił 

się w Centrum Usług Społecznych. Jest to jeden z dwóch CUS-ów w województwie. 

Jeden z około 40-kilku pilotażowych projektów w naszym kraju. Kiedyś rozmawiałem z 

Panią Dyrektor, raczej u nas póki co, nie ma planów pójścia w tym kierunku. Niemniej 

jednak, mam pytanie, czy ten trend zlecania usług społecznych albo różnego rodzaju  

w ogóle usług, które mogłyby robić tego typu instytucje, będzie u nas dalej 

praktykowany, czy samorząd jest też zainteresowany stosowaniem rozwiązań 

ustawowych, chociażby wynikających z prawa zamówień publicznych dotyczących 

stosowania klauzul społecznych, które dają, może nie tyle pierwszeństwo, co 

pozwalają w większym stopniu korzystać samorządowi w zlecaniu tego typu usług 

właśnie dla podmiotów ekonomii społecznej. Ułatwiają poniekąd procedowanie 

wyłonienia wykonawcy. Tak, że jeszcze raz cieszę się, że taki trend tu został 

zapoczątkowany. Proszę w wolnej chwili też zerknąć, jak to się dzieje w 

Starachowicach, gdzie praktycznie bardzo dużo usług tego typu jest zlecanych dla 

przedsiębiorstw społecznych, dla podmiotów ekonomii społecznej. I pytanie, czy 

myślimy o tym, żeby ten trend pogłębiać, czy to jest incydentalny przypadek? Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. W takim razie proszę o odpowiedź. 

Wiceprezydent Miasta – P. Dasios – Pani Przewodnicząca, jest z nami Pani Dyrektor 

MOPS-u, wprawdzie online. Myślę, że ona tutaj to jest taki temat, który myślę, że ona 

rozwinie. Bardzo proszę, Pani Magda Salwerowicz.  

Dyrektor MOPS – M. Salwerowicz – Dzień dobry Państwu. Zamówienia społeczne i 

użycie klauzul społecznych u nas w zamówieniach jest od długiego czasu stosujemy. 

Przez trzy lata w jednym z dużych projektów, właściwie w dwóch: w "Akcji aktywizacji", 

w "Razem raźniej", stosowaliśmy generalnie zamówienia, które były najpierw 

skierowane do podmiotów ekonomii społecznej. Wszystkie zamówienia. A zamówienia 

społeczne, o czym mówię, wszystkie są z klauzulami społecznymi.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
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usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania 

od opłat, jak również trybu ich pobierania. Przystępujemy do głosowania: Choinka 

Stanisław.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.   

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. Woźnicka-

Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze w 
miejscu zamieszkania, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVII/6/2022 – załącznik nr 14 do protokołu. 
 

7) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego projektu 

uchwały dotyczącego zaliczenia do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich 

przebiegu. Chodzi tu mianowicie o drogę biegnącą od ul. Słowackiego do ul. L. 

Chrzanowskiego. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju 

Miasta oraz Komisję Samorządową. Proszę o opinie komisji. Jako pierwszy zabierze 

głos Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca. Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I proszę Wiceprzewodniczącego Komisji 

Samorządowej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej  – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 

dotyczy zaliczenia do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. Choinka 

Stanisław.  

Radny St. Choinka – Jestem za przyjęciem uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.   

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka - Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę również 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zaliczenia do kategorii dróg 
gminnych i ustalenia ich przebiegu (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 
15 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVII/7/2022 – załącznik nr 16 do protokołu. 
 

8) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia "Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski". 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję 

Samorządową, oraz Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczących o podania nam opinii 

komisji. Proszę o zabranie głosu Kamila Stelmasika.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę o zabranie głosu 

Włodzimierza Sajdę. 

Wiceprzewodniczący Komisji Samorządowej – Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o zabranie głosu Włodzimierza 

Steca.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 

również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały w 
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sprawie zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia "Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski". 

Przystępujemy do głosowania: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za przyjęciem uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Artur Głąb. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. Marzec Marcin Morycińska 

Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.   

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik. Jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka - Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –  Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –  I wrócę jeszcze do Pikus Joanny. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę również 

podjęliśmy jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zmiany uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia "Regulaminu utrzymania czystości i porządku  
na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski" (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 17 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVII/8/2022 – załącznik nr 18 do protokołu. 
 

9) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejny projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz Komisję Budżetu. Proszę 

teraz o opinie komisji. Jako pierwszy zabierze głos Przewodniczący Komisji Strategii i 

Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę Przewodniczącego 

Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 

również pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za przyjęciem uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.   

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka - Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur. Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, proszę Państwa, że uchwałę 

tę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Ostrowieckiemu (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do 
protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVII/9/2022 – załącznik nr 20 do protokołu. 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały zmieniający 

uchwałę...  

Wiceprezydent Miasta – P. Dasios – Pani Przewodnicząca! Możemy?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Tak proszę.  

Wiceprezydent Miasta – P. Dasios – Jest z nami Pan Naczelnik Tomasz Mroczek ze 

Starostwa Powiatowego, prosił o głos.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Panie Naczelniku o zabranie 

głosu. 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Rozwoju Powiatu – T. Mroczek – Pani 

Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! Szanowni Państwo!  

W imieniu Starosty Ostrowieckiego Pani Marzeny Dębniak oraz całego samorządu 

powiatowego, chciałbym podziękować Radnym Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego oraz projektodawcy tej uchwały – Panu Prezydentowi Jarosławowi 

Górczyńskiemu za udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu. Dotacja, 

która została przekazana dla powiatu, stanowi dla nas ogromne wsparcie. Ta kwota 

zostanie przeznaczona na realizację projektu, który tutaj wspólnie realizujemy, jako 

partner z Gminą Ostrowiec Świętokrzyski. Bez udzielenia tej dotacji, bez udzielenia 

tego wsparcia obawiam się, że tak duże zadanie inwestycyjne byłoby niemożliwe do 

realizacji przez Powiat Ostrowiecki. Natomiast, przy tym wspólnym montażu 

finansowym jesteśmy w stanie podjąć to wyzwanie. W ubiegłym roku ogłosiliśmy 

postępowanie przetargowe. To zadanie już jest realizowane. I w stosunkowo niedługim 

czasie, bo do października tego roku na pewno będzie ono pozytywnie zakończone. 

Jak widać na tym przykładzie i zresztą również na innych, które mieliśmy okazję 
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wspólnie z Gminą Ostrowiec Świętokrzyski realizować, ta idea, którą przyjęliśmy, czyli 

wspólnego, takiej współpracy przy realizowaniu zadań dotyczących infrastruktury 

drogowej, tej powiatowej, ale położonej na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

oraz innych gmin, bo takie same lub podobne porozumienia podejmujemy z innymi 

gminami, to zawsze prowadzi do podniesienia jakości tej infrastruktury. Ona z roku na 

rok staje się coraz lepsza. Ten standard się poprawia. Także, jeszcze raz dziękuję za 

podjęcie tej uchwały. Przystępujemy do działania, w październiku kończymy to zadanie 

z korzyścią dla mieszkańców, bo tutaj beneficjentami tego wsparcia, beneficjentami 

tych środków, które zostały zaangażowane przez Powiat Ostrowiecki, przez Gminę 

Ostrowiec Świętokrzyski, ale również należy o tym pamiętać przy bardzo dużym 

udziale środków z Unii Europejskiej, będziemy w stanie to zadanie ze szczęśliwym 

finałem zakończyć. Dziękuję bardzo.  

 

10) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Przechodzimy do 

kolejnego projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2022. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji o podanie nam opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Proszę Dariusz Kaszuba, proszę  

o zabranie głosu.  

Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie 

Prezydenci! Szanowni Państwo! W uzasadnieniu do tego projektu uchwały na str. 20 

czytamy, informacje, które warto rozszerzyć, ponieważ po rozmowie z Panią Dyrektor 

Magdą Salwerowicz, można tutaj dodać, że w punkcie 8 widząc kwotę 1 mln 900 303 

tys. zł, które będą przeznaczone na realizację przez MOPS Programu "Asystent 

osobisty osoby niepełnosprawnej" i "Opieki wytchnieniowej", to warto dodać, że w tej 

edycji - edycji, która ma spowodować przyjęcie takiej ilości środków. Ta kwota w roku 

ubiegłym była sporo mniejsza. Na chwilę obecną ten doskonały program, który 

realizowany jest także w naszym mieście, jest programem, który wykorzystuje blisko 

tysiąc samorządów. I w tym roku, kwota 150 mln, ponad 150 mln zł ma być przyznana, 

z czego właśnie 2 mln, blisko 2 mln zł, będą zużyte na ten program w Ostrowcu. 

Bardzo dobrze, że taka duża kwota została zgłoszona i będzie przyznana, ponieważ z 

informacji, które uzyskałem, wynika, że ten podwójny program, bo dotyczy to 

oczywiście i "Asystenta osobistego osoby niepełnosprawnej" i "Opieki wytchnieniowej" 

będzie powodował, że blisko sto środowisk w naszej okolicy będzie korzystało z tych 

dwóch programów. Jest to bardzo duża ulga, jeżeli chodzi o osoby, które żyją tak 

naprawdę w ciągłym obciążeniu psychofizycznym i mają codzienną opiekę nad bliską 

osobą z niepełnosprawnościami. Tak, że jak widzimy z kolejnych lat ten program 

generuje pozyskanie coraz większej ilości środków i oby tak się dalej działo. Bardzo 

dziękuję Pani Dyrektor i ośrodkowi za zgłoszenie i otrzymanie takiej kwoty. Dziękuję 

bardzo.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2022. Przystępujemy do głosowania: Choinka 

Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za przyjęciem uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.   

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka - Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo, stwierdzam, że 

uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zm. uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2022 (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVII/10/2022 – załącznik nr 22 do protokołu. 
 

11) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejny, ostatni już z tego punktu 

porządku obrad projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-2029. Projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu Rady Miasta. Proszę więc 

Przewodniczącego o podania nam opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2022-2029. Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za przyjęciem uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.   
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Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka - Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca, bardzo proszę o uwzględnienie mojego 

udziału w głosowaniu. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dariusz Kaszuba. Bardzo proszę. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Tę uchwałę również, 

proszę Państwa, podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-2029 (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr LVII/11/2022 – załącznik nr 24 do protokołu. 
  

Ad IV/Zamknięcie sesji Rady Miasta: 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Ponieważ wyczerpaliśmy porządek obrad 

dzisiejszej sesji nadzwyczajnej, wobec tego zamykam LVII (57) sesję nadzwyczajną 

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Do widzenia Państwu. 

 

Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 15.25. 

 

Protokołowały: 
 

Przewodniczyła: 

Marta Kamińska Przewodnicząca Rady Miasta 
Eliza Kaniewska 
Magdalena Połetek 

Ostrowca Świętokrzyskiego 
 

 Irena Renduda-Dudek 
 
 


